
ح کرد رییس جمهور منتخب مطر

 اختصاص اعتبار 

کسیناسیون عمومی   برای  وا

در اولویت
رییــس جمهور منتخب بــا بیان اینکه 
مبــارزه با بیمــاری کرونــا باید بدون 
معطلی و بی وقفه پیگیری شــود، گفت: 
دولت اختصاص اعتبارات و بودجه برای 
واکسیناسیون عمومی را در اولویت قرار 

می دهد.
حجــت الاســام والمســلمین ســید 
ابراهیــم رییســی در نشســتی بــا 
مســئولان و کارشناسان حوزه واکسن 
و واکسیناســیون کرونــا ضمن تقدیر 
از کادر درمــان و بــا گرامیداشــت یاد 
شــهدای مدافع سامت که فداکارانه در 
میدان مبارزه با بیماری کرونا وارد عمل 
شده اند، اظهارداشت: ورود متخصصان 
داخلی به عرصه تولید واکســن کرونا که 
قابل رقابت با انواع واکسن خارجی باشد، 

باعث افتخار است.
وی خاطرنشــان کــرد: امــروز با همت 
متخصصــان کشــورمان، دانش تولید 
واکسن کرونا بومی شده و باید گسترش 
یابــد و دولت هم خود را موظف می داند 
در ایــن زمینه حمایت های لازم و واقعی 

را انجام دهد.
دکتر رییسی حمایت عملی از شرکت ها 
و تولید کنندگان واکســن کرونا را مورد 
تاکیــد قــرار داد و گفت: نوع حمایت ها 
نباید در حد حرف باشد و دولت سیزدهم 
ضمن دقت و تسریع در صدور مجوزهای 
لازم، اختصــاص اعتبارات و بودجه را در 

اولویت قرار می دهد.
رییــس جمهور منتخب بــا بیان اینکه 
اقدامات لازم در زمینه مبارزه با بیماری 
کرونــا بایــد بدون معطلــی و بی وقفه 
پیگیری شــود، گفت: بــی تردید آنچه 
تاکنون در زمینه واکسیناســیون انجام 
شــده لازم بوده اما قطعاً کافی نیســت و 
اعداد و ارقام موجود نباید ما را قانع کند.

رییســی خاطرنشان کرد: ماک و محور 
اصلی، تولید داخلی واکســن و حمایت 
از تــاش متخصصــان ایرانــی در این 
زمینه اســت که باید به دقت و ســرعت، 
مشــکات و موانع موجود در این مسیر 
برطرف شــود. البته درکنار تولید داخل 
باید خرید واکســن خارجی معتبر هم با 

سرعت پیگیری شود.
رییس جمهور منتخب در ادامه با تاکید 
بر اهمیت واکسیناسیون عمومی و تأثیر 
آن بر زندگی روزمره، معیشت و اقتصاد، 
گفت: آرامش خاطر و مصونیت بخشــی 
مردم برای ورود به فصل پاییز و زمستان 
اهمیت ویژه ای دارد لذا باید با اســتفاده 
از تمام ظرفیت ها زمان واکسیناســیون 

عمومی را کاهش دهیم.
رییس جمهور منتخب همچنین با تاکید 
بر تاثیرات واکسن کرونا از لحاظ روحی 
و روانــی و نیــز کاهش تلفات انســانی، 
اظهارداشت: باید مبنای کار را بر هر چه 
کمتر شــدن تلفات هموطنانمان بر اثر 
ابتای به کرونا قرار دهیم و در این راستا 
حتی جان یک نفر هم اهمیت دارد زیرا 

خانواده های بسیاری عزادار می شوند.

ویترین  پیشنهادیویترین  پیشنهاد گزارش روز
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کشاورزی مجلس خبر داد؛ کمیسیون  عضو 

شکایت مجلس از وزرای کشاورزی، صمت و رئیس بانک مرکزی
   عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس گفت: تعدادی از نمایندگان از وزرای جهاد 

کشــاورزی، صمــت و رئیــس بانــک مرکــزی بــه دلیــل عــدم اجرای قوانین بــرای تأمین 
ک دام به قوه قضائیه شکایت کردند. علیرضا نظری نماینده خمین با اشاره به  خورا
ک دام گفت: صنعت دامپروری به طور مستقیم با  مشکلات دامداران در تأمین خورا

سفره مردم در ارتباط است وهرگونه آسیب به این صنعت، باعث افزایش هزینه های 
خانواده هــا می شــود. عضــو کمیســیون کشــاورزی مجلــس ادامــه داد: دامداران به 
علــت عــدم توانمنــدی مالــی جهــت تأمیــن آذوقــه، دام های مولد و صغیــر خود را به 

 | صفحه 2 کشتارگاه می برند...

صفحه 2 

وزیر خارجه هند در کنفرانس آسیای مرکزی و جنوبی:

 چابهاردسترسی امن و آزاد را 
کرده است برای آسیای مرکزی فراهم 
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عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قای رئیسی!   آ

 آدم های تکراری 

راهبندان هستند نه راهگشا
     عضــو کمیســیون امنیــت ملــی مجلــس با 
انتقاد ازنشست رئیسی با چهره های تکراری 
اقتصــادی گفــت: بــرای ایــن نشســت های 
رئیســی بــدون نســل نــوآور نگرانــم، آدم های 

تکراری راه بندانند نه راهگشا...

سخنگوی جدید شورای نگهبان:

 از نقد منصفانه 

استقبال می کنیم
     ســخنگوی شــورای نگهبــان گفــت: هــر 
جایی نقد منصفانه ای وجود داشته باشد، 
حتمــا در شــورای نگهبــان از آن اســتقبال 
می کنیم و معتقد به آن هستیم که باید مدام 

 | صفحه 2  | صفحه 2 خودمان را  ارتقا دهیم...

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک

 برجام هنوز 

یک توافق قابل دفاع است
 مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررســی های استراتژیک 
ریاســت جمهوری با بیان این که آینده برجام کاماً بســتگی 
دارد به این که در ایران و آمریکا چه ارزشی برای برجام قائل 
باشند، گفت: برجام به رغم همه انتقادها هنوز یک توافق قابل 
دفاع اســت و می تواند ســنگ بنا برای توافق های آتی باشد و 

انتظارات طرفین را برآورده کند.
دیاکو حســینی در گفت وگو با ایســنا، در خصوص روندی که 
مذاکــرات برجــام تا به امروز داشــته و آینده ای که برای آن 
می تــوان تصــور کرد گفت: با توجه به این که طی ســالهای 
گذشته بعد از خروج آمریکا از برجام طبعاً بخش بسیار بزرگی 
از مزایای اقتصادی که ایران انتظار داشت از برجام به دست 
آید محقق نشده است، امروز صحبت درباره منافعی که برجام 
برای ایران داشت از دیدگاه افکار عمومی که چندان آشنایی 

به مسائل فنی ندارند دشوار است.
وی افــزود: امــا بزرگترین اقدامی که برجام انجام داد در کنار 
سایر منافعی که می توانست داشته باشد، تاش بسیار موفق 
و بزرگی بود برای غیر امنیتی کردن پرونده هســته ای ایران 
که تا پیش از آن ذیل فصل هفت منشــور ســازمان ملل بود. 
موضوعی که همه قدرتهای بزرگ جهانی بر آن اجماع داشتند.

این پژوهشــگر ارشد مسائل استراتژیک همچنین بیان کرد: 
در واقــع برجــام ایــن کار مهم را انجام داد و با خارج شــدن 
ایران از ذیل فصل ۷ منشــور ســازمان ملل کمک بزرگی کرد 
که برنامه هســته ای ایران به وضعیت عادی خودش برگردد 
گرچه می توانســت باعث مزایای اقتصادی برای ایران باشــد 
امــا بــه دلایلی که می دانیم در طــرف مقابل توافق از جمله 
بخش تندرو جامعه سیاسی در واشنگتن، عربستان سعودی، 

مخالفت هایی هم وجود داشت...
ادامه در صفحه 2

گفت و گو

آب هم در انتظار قطعی
4

 کسری ۸۰۰۰ مگاواتی برق 
در شهرک های صنعتی

4

 حواستان به حق 
بیمه برق باشد

4

قطعی برق خسارات جبران 
ناپذیری به صنایع می زند

5

لان خودرو و ترفندهای  دلا
جدید در بازار آزاد!

3

گهی مناقصه عمومی  آ

حسین لطفی طلب - دهیار همدانک

 نوبت دوم

دهیــاری همدانــک در نظــر دارد بــه اســتناد بودجــه مصــوب ســال 1400 و مجــوز شــورای 
اســامی همدانــک از محــل اعتبــارات دهیــاری، اجــرای پــروژه ذیــل را از طریــق مناقصــه 
عمومــی واگــذار نمایــد. لــذا بدینوســیله از اشــخاص حقوقــی واجــد شــرایط دارای رتبــه 
بنــدی دعــوت بــه عمــل مــی آیــد جهــت شــرکت در مناقصــه و دریافــت اســناد بــه واحــد 
ــر  ــا مهلــت ارســال پیشــنهادات حداکث ــد. ضمن ــاری همدانــک مراجعــه نماین ــی دهی مال
تــا 10 روز پــس از چــاپ آگهــی نوبــت دوم خواهــد بــود. هزینــه درج آگهــی در روزنامــه 

بعهــده برنــده مناقصــه خواهــد بــود.
، تصویــری(  )پایــش  روســتا  ســطح  هــای  دوربیــن  اجــرای   : مناقصــه   موضــوع 

مناقصــه  در  شــرکت  ســپرده  مبلــغ   ۲0/000/0000/000  : )ریــال(  اعتبــار   مبلــغ 

) ریال( : 1/000/0000/000
چاپ نوبت اول : ۱۴۰۰/۴/2۰    چاپ نوبت دوم: ۱۴۰۰/۴/2۷

 سازمان آگهی های روزنامه روزگار در استانهای کشور 
سرپرست و نمایندگی  فعال می پذیرد

۴۴۷۴۴۵۲۹      ۴۴۷۴۴۵۱۳ 



روزنامه اقتصادی صبح ایران
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سیاست و جامعه 2
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قای رئیسی!   آ

 آدم های تکراری 

راهبندان هســتند نه راهگشا
عضــو کمیســیون امنیــت ملی 
مجلس با انتقاد ازنشست رئیسی با 
چهره های تکراری اقتصادی گفت: 
بــرای این نشســت های رئیســی 
بدون نســل نوآور نگرانم، آدم های 
تکــراری راه بندانند نه راهگشــا. 
محمــود احمدی بیغــش نماینده 
شــازند و عضو کمیســیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس در 
توئیتی در صفحه شــخصی خود با 
اشاره به نشست سه ساعته ابراهیم 
رئیســی منتخب ریاست جمهوری 
با صاحب نظــران اقتصادی درباره 
اقتصاد ایران نوشــت: نشســت با 
چهره های تکــراری که چهار دهه 
بر اقتصاد ایران نظر ســاختند، اما 
دریغ از راه گشایی. وی با بیان اینکه 
برای این نشست های رئیسی بدون 
نســل نوآور نگرانم، اظهار داشــت: 
آقای رئیســی آدم های تکراری راه 

بندانند نه راهگشا!!

سخنگوی جدید شورای نگهبان:
 از نقد منصفانه 

استقبال می کنیم
سخنگوی شورای نگهبان گفت: هر 
جایی نقد منصفانه ای وجود داشته 
باشــد، حتماً در شورای نگهبان از 
آن اســتقبال می کنیم و معتقد به 
آن هســتیم که باید مدام خودمان 
را ارتقا دهیم. هادی طحان نظیف، 
شورای  ســخنگووعضوحقوقدان 
نگهبان درساگرد تأسیس این نهاد 
در گفتگویی تلویزیونی، گفت: بنده 
در جلســه شورای نگهبان خدمت 
کدخدایــی واعضای محترم عرض 
کردم که ســخنگویی بعد ازجناب 
کدخدایی کار ســختی است و وی 
ترازحوزه سخنگویی و اطاع رسانی 
را ارتقا داد، ارتباط خوبی با رسانه ها 
داشــت و در ایــن ۱۳ ســال کــه 
ســخنگوی شــورای نگهبان بود، 
ســاحت اطاع رســانی را ارتقا داد 
و ارتبــاط نزدیکی را با رســانه های 

طیف های مختلف داشت.

 سفیر جمهوری اسلامی ایران 
در کشور آذربایجان خبر داد

همکاری دوکشور در تولید 
کتور اتوبوس و ترا

ســفیر جمهوری اســامی ایران 
در کشــور آذربایجــان از همکاری 
دو کشــور ایــران و آذربایجان در 
تولید اتوبــوس و تراکتور خبر داد. 
ســیدعباس موسوی ســفیر ایران 
در جمهــوری آذربایجان در صفحه 
شخصی خود در توئیتر از همکاری 
دو کشور ایران و آذربایجان در زمینه 
خودروســازی خبر داد. موسوی با 
انتشــار تصویری از رانندگی الهام 
علــی اف رئیس جمهور آذربایجان 
بــا یک خــودروی ایرانی نوشــت: 
تولید اتوبــوس و تراکتور به زودی 
در دســتور کار دو کشــور همسایه 
و مســلمان، ایــران و آذربایجــان 
قرار خواهــد گرفت. وی ادامه داد: 
امیدواریــم که وی، ما را از ایده ها و 
نظرات خود محروم نکند، البته این 
قول را داده است که تجربیات خود 

را در اختیار بنده قرار دهد.

وزیر خارجه هند در کنفرانسی به راهکارهای بهره برداری کامل و کارآمد از بند 
چابهار پرداخت. به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه خبری هندی فرِست پست، 
»ســوبرامانیام جایشــانکار« وزیر امور خارجه هند در کنفرانس آسیای مرکزی 
و جنوبــی از بنــدر چابهار ایــران به عنوان یک قطب حمل و نقل از جمله برای 
افغانســتان یاد و تاکید کرد که ایجاد ارتباط در این منطقه اقدامی در راســتای 
اعتمادسازی و باید مطابق قوانین بین المللی، استقال و تمامیت ارضی باشد. 
جایشــانکار همچنین در این کنفرانس مطرح کرد که پروژه های ارتباطی باید 
مبتنی بر ســوددهی اقتصادی و ضمانت مالی بوده و نباید بدهی های ســنگین 

به بار بیاورند.
او در بخشــی از اظهارتش در این باره، برخی اقدامات عمل گرایانه انجام شــده 

از ســوی هند از ســال ۲۰۱۶ را برای راه اندازی و بهره برداری از بندر چابهار 
برشــمرده و شــکل گیری گروه چهارجانبه هند-ازبکستان-ایران-افغانستان 

برای بهره برداری مشترک از این بندر را »پیشرفتی مطلوب« توصیف کرد.
او در این راســتا گفت: این بندر دسترســی امن، کارآمد و آزاد به دریا را برای 
کشــورهای آســیای مرکزی فراهم کرده است. اکنون ثمربخشی آن به وضوح 
ثابت شــده اســت. ما پیشــنهاد کرده ایم که بندر چابهار را در ساختار کریدور 

حمل و نقل بین المللی شمال به جنوب بگنجانیم.
وزیر خارجه هند در ادامه تاکید کرد که در حین توسعه اتصالات میان آسیای 
مرکزی و جنوبی لازم است نه تنها به زیرساخت فیزیکی، بلکه به تمام جنبه های 

دخیل در آن پرداخته شود.

وزیر خارجه هند در کنفرانس آسیای مرکزی و جنوبی:

کرده است چابهاردسترسی امن و آزاد را برای آسیای مرکزی فراهم 

خبر ویژه

اخبارکوتاه

گفت و گو

 برجام هنوز یک توافق 

قابل دفاع است
ادامه از صفحه اول

...حســینی خاطر نشــان کرد: 
صــرف این کــه می بینیم برجام 
هنوز نتوانســته مزایای اقتصادی 
در خصــوص رفــع تحریم ها را 
عملیاتــی کند نباید باعث شــود 
کــه اصل موضوع را در روند تمام 
شدن مســاله هســته ای ایران 

نادیده بگیریم.
مدیــر برنامه مطالعــات جهانی 
استراتژیک  بررســی های  مرکز 
ریاســت جمهــوری همچنین 
درباره آینده ای که برجام می تواند 
داشــته باشد، گفت: این موضوع 
کاماً بســتگی به این دارد که در 
ایران و آمریکا چه ارزشــی برای 
برجام قائل باشند، هیچ سرنوشت 
مقدری برای برجام وجود ندارد.

وی ادامــه داد: همــان طــور که 
می شــود برجام را به راحتی کنار 
زد و بــه ســمت تنش ها رفت به 
همان راحتی هم می شــود ارزش 
برجام را به رغم نواقصی که دارد و 
در آمریکا و تهران هم فهمیده شد 
به عنــوان یک قدم برای کاهش 
تنش ها و مدیریت خصومت ریشه 
دار بیــن ایــران و آمریکا، در نظر 

گرفت.
این پژوهشگر مسائل استراتژیک 
همچنیــن اظهار کــرد: بنابراین 
آینده برجام بســتگی به این دارد 
کــه کدام طرف چه نوع نگاهی به 
فلســفه برجام و چشم اندازی که 

می تواند داشته باشد، دارد.
دیاکــو حســینی در ادامه گفت: 
در واشــنگتن دولــت بایــدن 
اهمیت برجام را فهمیده اســت 
و تجربه ترامپ برای واشــنگتن 
درس آمــوزی خوبی داشــته که 
در دولــت دموکرات حال حاضر 
تــاش خوبی صورت گیرد برای 

این که برجام حفظ شود.
مدیــر برنامــه مطاللعات جهانی 
مرکز بررســی های استراتژیک ر 
یاســت جمهوری در ادامه گفت: 
در تهران در ســطوح عالی نظام 
برجام به رغم همه انتقادهایی که 
به آن شده، هنوز یک توافق قابل 
دفاع تصور شده و دنبال می شود. 
طبیعی اســت که ایران احساس 
نکنــد که از ابعــاد اقتصادی آن 
بهره مند می شــود مگر زمانی که 
مطمئن شــود توافقی که در وین 
در حال انجام اســت احیا شده و 
به نتیجه برســد و ما را به جایی 
برسانند که ببینیم خروج آمریکا 
از آن آسان نخواهد بود و طبیعتاً تا 
آن زمان ایران ماحظات و سخت 
گیــری خواهد کرد که طبیعی و 

قابل انتظار است.
پایــان  در  حســینی  دیاکــو 
خاطرنشــان کــرد: فکر می کنم 
جــدای از ایــن مســاله طرفین 
متوجــه هســتند که اگــر واقع 
بینانه به موضوع نگاه کنند برجام 
هنوز یک توافق قابل دفاع اســت 
و می تواند سنگ بنا برای توافقات 

آتی باشد.

کشاورزی مجلس خبر داد؛ کمیسیون  عضو 

شکایت مجلس از وزرای کشاورزی، صمت و رئیس بانک مرکزی
عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس 
گفت: تعــدادی از نمایندگان از وزرای 
جهاد کشــاورزی، صمت و رئیس بانک 
مرکزی به دلیل عدم اجرای قوانین برای 
تأمین خوراک دام به قوه قضائیه شکایت 
کردند. علیرضا نظری نماینده خمین با 
اشاره به مشــکات دامداران در تأمین 
خــوراک دام گفت: صنعت دامپروری به 
طور مســتقیم با سفره مردم در ارتباط 
اســت وهرگونه آســیب به این صنعت، 
باعــث افزایش هزینه هــای خانواده ها 
می شــود. عضو کمیســیون کشاورزی 
مجلــس ادامه داد: دامــداران به علت 
عــدم توانمنــدی مالی جهــت تأمین 
آذوقــه، دام های مولد و صغیر خود را به 
کشتارگاه می برند. این روند در آینده ای 
نه چنــدان دور موجب افزایش بی رویه 
قیمت گوشت و محصولات لبنی شده و 
در صورت عدم مدیریت صحیح، کشــور 

را ازمســیر خودکفایی به مسیر واردات 
هدایت می کند. وی با اشاره به مکاتبات 
متعدد مجلس بــا دولت ووزارت جهاد 
کشاورزی برای رفع مشکات دامداران 
اظهارداشــت: دامداران کشور نیازمند 
بــه حمایت جدی دولت می باشــند اما 

متأســفانه شــرایط نشانگر آن است که 
توجه جدی به مطالبات و مشکات این 

صنعت وجود ندارد.
نظــری ناکارآمدی مدیــران در وزارت 
جهــاد کشــاورزی، وزارت صمــت و 
بانــک مرکزی را عامل معضات عظیم 

دامــداران و نابودی زندگی و کســب و 
کار آن هــا خوانــد و گفــت: تعدادی از 
نماینــدگان طبق ماده ۲۳۴ آیین نامه 
داخلی از وزارت جهاد کشاورزی، وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت و رئیس بانک 
مرکزی به قوه قضائیه شــکایت کردند. 
عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس 
در مــورد جزئیات این شــکایت گفت: 
نماینــدگان در مــورد نقــض و اجرای 
ناقــص؛ قانــون تشــکیل وزارت جهاد 
کشاورزی، قانون نظام جامع دامپروری 
کشــور، قانون افزایش بهره وری بخش 
کشاورزی، قانون اصاح قانون تضمین 
خریــد محصولات کشــاورزی در مورد 
قیمــت گذاری، تأمین نهاده های دامی، 
عــدم حمایــت از دامــداران، از وزارت 
جهاد کشاورزی، وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت و رئیس بانک مرکزی به قوه 

قضائیه شکایت کردند.

 رسانه های کره جنوبی خبر دادند
کره و ژاپن   فرصت ۹۰ روزه 

برای پرداخت پول های ایران
خبرگــزاری یونهاپ کره جنوبی به نقل از یک 
منبع آگاه نوشــت: آمریکا به ایران اجازه داده 
اســت از منابع مالی مسدودشده خود در ژاپن 
و کره جنوبی برای بازپرداخت بدهی های خود 
به این دو کشــور اســتفاده کند. به گفته این 
منبع که از یونهاپ خواســته است نامش فاش 
نشــود، آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا لغو 
تحریم ها را امضا کرده و به ژاپن و کره جنوبی ۹۰ 
روز فرصت داده است تا معامات خود را با ایران 
کامل کنند. این منبع آگاه گفت: آنتونی بلینکن 
ابتدا درماه مارس )اسفند ۱۳۹۹( این معافیت 
را امضــا ودرژوئن )خرداد ۱۴۰۰( به مدت ۹۰ 
روز آن را تمدید کرده بود. یونهاپ نوشت: این 
معافیت به ایران امکان می دهد بدهی های خود 
را بــه صادرکنندگان کــره جنوبی و ژاپن که 
پیش از تحریم های ترامپ کالاهایی را به ایران 
صادر کرده بودند تســویه کند. گفته می شود 
حدود ۷ میلیارد دلار وجوه ایرانی در بانک های 
کره جنوبی مسدود است. این منبع به یونهاپ 
گفت: بیشــتر شرکت های کره جنوبی قبل از 
پایــان ماه ژوئن پرداخت های خود را تســویه 
کردنــد اما برخی شــرکت های ژاپنی قادربه 
انجــام ایــن کارنبودند وبه همین دلیل ایالات 
متحده تمدید معافیت را امضا کرد. تقریباً ۴۰ 
شــرکت کره جنوبی حدود ۱۰۰ میلیارد وون 

)۸۷ میلیون دلار( بدهی داشته اند.ش

ح اروپا برای برنامه  گری آمریکایی ها ازطر افشا
هسته ای ایران

دعوای اساسی سر سانتریفیوژهای 
پیشرفته است

روزنامه وال استریت ژورنال گزارش داد که مقام های 
اروپایی یک طرح ســه مرحله ای به منظور طولانی 
کردن آنچه بازه زمانی گریز هســته ای ایران توصیف 
شده ارائه کردند. روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال 
گزارش داد که مطابق طرح اروپایی ها، از ایران خواسته 
می شــود که سانتریفیوژهای پیشرفته خود را انبار و 
آنها را مهر و موم کنند و همچنین زیرســاخت های 
الکترونیکی مورد استفاده برای این دستگاه ها از میان 
برداشته شوند. درحالیکه وال استریت ژورنال به نقل 
ازمنابع آگاه نوشت: ایران تاکید کرده که اجازه تخریب 
هیچ یک ازســانتریفیوژهای پیشرفته خود را نخواهد 
داد. این روزنامه با استناد به ارزیابی مقام های آمریکایی 
و اروپایی مدعی شــد که ایران اکنون می تواند ظرف 
دو تا ســه ماه به اندازه کافی مواد شــکافت پذیربرای 
ساح هسته ای جمع آوری کند. مقام های آمریکایی 
به روزنامه وال استریت ژورنال گفته اند دست کم فعاً 
اطمینان دارند که بازگشت به شروط توافق هسته ای 
می تواند زمان گریز را به حدود یک سال افزایش دهد. 
روزنامه وال اســتریت ژورنال ادامه داد: نگرانی اصلی 
مقام های کشــورهای غربی این اســت که ایران در 
فناوری مورد نیاز برای استفاده بهینه از سانتریفیوژها 
به چیرگی رسیده است. به طور ویژه، ایران توانایی خود 
در استفاده از سانتریفیوژهای نسل دوم را هم بهبود 
بخشــیده اســت. ایران طی یک سال گذشته بیشتر 
سانتریفیوژهای نسل دوم خود را به کار گرفته است.

یک روزنامه نگار ترک در توییتر نوشت
 افزایش مهاجرت افغان ها به ترکیه 

از طریق ایران
مهاجرت افغان ها به ترکیه از طریق ایران افزایش 

چشم گیری داشته است.
از زمان خروج نیروهای آمریکایی از افغانســتان، 
طالبان مناطق وســیعی از کشور را تحت کنترل 
خود درآورده اند. بســیاری از افغان ها مجبور به 
فرار از کشورشــان شده اند، برخی از آنها تصمیم 
به ترک کشــور گرفته اند. بســیاری از آنها پس از 
ترک افغانســتان از طریق ایران در حال حرکت 

به سمت ترکیه هستند.
طبــق اخبار رســانه های ترکیه، طی چند هفته 
گذشته روزانه حداقل ۵۰۰ افغان از طریق ایران 
به ترکیه مهاجرت می کنند. بیشــتر آنها در حال 
فرار از خشــونت و نبردهایی هســتند که در پی 
عقب نشــینی نیروهای آمریکایی در اوایل ژوئیه 
رخ داده اســت. یک روزنامه نگار ترک در توییتر 
خود نوشــت: پس از به قدرت رســیدن طالبان 
در افغانســتان، ده ها هزار مهاجر افغان شروع به 
ترک کشور خود کردند. کاروان های پناهندگان 
بــه صــورت گروهی از طریق ایــران وارد ترکیه 
می شوند. برخی از منتقدان می گویند این »موج 
مهاجرت« اقتصاد ترکیه را که هم اکنون با مشکل 
روبرو اســت، »تضعیف« خواهد کرد. برخی هم 
رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه را مقصر 
دانســته اند؛ چراکه توافق کرده است که در ازای 
دریافــت وجه از اروپا از ورود، برخی مهاجران به 

این کشور استقبال کند.
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3اقتصاد
 بدون توافق، دلار ارزان رویا 

خواهد بود!
 آیا قیمت دلار 

 به ۴۵ هزار تومان 

خواهد رسید؟
بــا توجه به عدم دسترســی دولت 
ایــران به منابــع ارزی پیش بینی 
شــده در لایحه بودجه سال جاری، 
احتمال وقوع کســری بودجه ۵۰۰ 
هــزار میلیارد تومانی بســیار از آن 
چــه که تصور می کنید به شــما و 
اقتصــاد ایران نزدیک تر اســت و از 
همیــن رو باید گفت که دســتیابی 
بــه توافق هســته ای دســتکم در 
خوشــبینانه تریــن حالت به نیمه 
دوم ســال موکول خواهد شد و در 
نتیجــه دولتی که در لایحه بودجه 
امســال برای درآمدهای خود پیش 
بینی صادرات ۵/۲ میلیون بشــکه 
نفت را داشته است، حداقل با کسری 
بودجه ۲۵۰ هــزار میلیارد تومانی 
برای مخارج خود در نیمه نخســت 
سال جاری مواجه خواهد بود و تنها 
راهکاری که برای جبران این کسری 
عجالتــی به ذهــن بروکرات های 
دولتی می رسد، تسعیر نرخ ارز است 
که طی آن، دولت با عدم تزریق ارز 
به بازار، باعث شــکل گیری انباشت 
تقاضا در بازار شــود و پس از تشکی 
صف  های طولانی برای خرید دلار، 
اقــدام به فروش دلار با قیمت ریالی 
بیشتر کند که در نتیجه با توجه به 
مقدار کسری بودجه محاسبه شده، 
در صورت عدم توافق و آزادســازی 
منابع بلوکه شــده ایران و دستیابی 
دولــت ایران به امکان فروش نفت، 
جهش دوبرابری قیمت دلار به هیچ 
وجــه دور از ذهــن نخواهد بود و در 
این صورت باید انتظار دلار ۴۵ هزار 

تومانی را بکشیم.

 چرا افزایش قیمت دلار 

و جهش آن طبیعی است؟
در ایــن شــرایط اگــر دولــت به 
ســرعت به عضویــت پیمان مقابله 
با پولشــویی یا FATF و کنوانسیون 
پالرمو در بیاید دســتکم امکان رشد 
و گسترش صادرات غیرنفتی توسط 
بخش خصوصی و جلب توریست به 
کشــور فراهم خواهد شد و به شکل 
تدریجی در صورتی که دولت اقدام 
بــه مداخات قیمتی و ســرکوب 
قیمت ها یا دستکاری مصنوعی آن 
ها نکند، امکان ارزآوری برای کشور 
از طریق صــادرات غیرنفتی فراهم 
خواهد شد و در یک پروسه تدریجی 
قیمت دلار نیز با ورود ارزهای جدید 
به کشور با کاهش همراه خواهد شد. 
همچنیــن بر مبنای نظریه مقداری 
پولــی نیز با توجه به افزایش روزانه 
حجــم مقــداری میانگین ۲۰۰۰ 
میلیــارد تومان نقدینگی کشــور، 
بــه علت عرضه بیــش از حد ریال 
در برابــر دلار، افت محســوس نرخ 
برابری ریــال در برابر دلار طبیعی 
است و کنترل آهنگ سقوط ارزش 
پول ملی، کاما معلول کنترل رشد 
نقدینگی اســت که از ۴۱ درصد در 

سال نیز فراتر رفته است.

گزارش

تازه ترین تصمیم برای 
سهام عدالت متوفیان

آمار مشــمولان متوفی سهام 
عدالــت درحالی حدود ســه 
میلیون نفر است که هنوز راه 
حل مشــخصی برای انتقال 
این ســهام به وراث متوفیان 
مشخص نشده است و در این 
شرایط زمزمه های راه اندازی 
ســامانه ای برای انتقال سهام 
عدالــت بــه وراث به گوش 

می رسد.
آمارهــا از فــوت بیش از دو 
میلیــون و ۵۰۰ هزار دارنده 
ســهام عدالت طی ۱۰ سال 
گذشــته خبــر مــی دهد و 
درحالــی که اخبار جســته 
گریخته ای از سوی مسئولان 
درمورد نحوه انتقال ســهام 
عدالت متوفیان به وراث شان 
اعام شــده است، وراث این 
افــراد همچنان ســردرگم 
هستند و فرایند انتقال سهام 
در هاله ای از ابهام قرار دارد.

هم در شرایطی که یکی از راه 
های اعام شــده برای انتقال 
سهام نیاز به مراجعه حضوری 
یکــی از وراث به پیشــخوان 
دولــت دارد که این مراجعه با 
توجه به شیوع کرونا می تواند 

خطرناک باشد.
در این راســتا، مدیر سیستم 
تســویه و پرداخت ســپرده 
گذاری مرکــزی اخیرا اعام 
کرده اســت که بــا برگزاری 
جلســات متعــدد همکاران 
واحــد حقوقی قــوه قضائیه 
و واحــد فنــاوری اطاعات 
شــرکت، ســامانه ای جهت 
انتقال ســهام افراد فوت شده 
بــه وارثان آنان ایجاد خواهد 
شد. به گفته حسین قشمی، با 
توجه به تعداد سه میلیون نفر 
از فوت شدگان سهام عدالت، 
امــکان اینکه عملیات قهری 
آنان به صورت دســتی انجام  
و سهام را به وارثان انتقال داد، 

وجود ندارد.
وی بــر ایجــاد ســامانه ای 
به منظــور انجــام عملیات 
فوق اشــاره و اظهــار کرده 
که برای ایجاد این ســامانه، 
جلسات متعددی با همکاران 
واحــد حقوقی قــوه قضائیه 
و همــکاران واحــد فناوری 
اطاعات شــرکت ســپرده 
گذاری مرکزی برگزار شــد تا 
اطاعات موجود متوفیان چه 
از جهت میزان ســهام عدالت 
چــه از جهت تعداد وراث در 
این سامانه ثبت و ضبط شود 
تا درصدی که وارثان از سهام 
ارث می برند مشخص شود که 
امیدوارم این موضوع در سال 

جاری عملیاتی شود.

لان خودرو و ترفندهای جدید در بازار آزاد! دلا
 چنــد روزی می شــود که به 
دلیــل افزایش آمــار مبتا به 
کرونا، بسیاری از مراکز تعطیل 
شــده اند، از بازار بزرگ تهران 
گرفته تا مراکز خرید و فروش 
خودرو! یعنــی به دنبال قرمز 
شــدن کرونا، مراکــز خرید و 
فروش خودرو تعطیل شده اند 
و ایــن مراکز نیز در این روز ها 

اجازه فعالیت ندارند.
اما طبق مشــاهدات میدانی 
ما، ایــن مراکز نه تنها تعطیل 
نیستند، بلکه آزادانه به فعالیت 
خود ادامه می دهند. ســری به 
یکی از این مراکز خرید و فروش 
خودرو زده ایم، آنچه مشاهده 
کرده ایم، حضور تعداد زیادی 
دلال برای فروش انواع خودرو 
بــود، از پیــکان گرفته تا بنز و 
بــی ام و! در ایــن بین تعدادی 
دلال بودند که چندین ماشین 
بــرای فــروش آورده بودند و 
نکته جالب تــر این جا بود که 
در بین تمامی پاک ها، پاک 
شهر های دیگر و نوشماره ها از 

همه بیشتر بود.
حضــور تعداد زیــادی پاک 
شهرســتان در مرکز خرید و 

فروش خودرو!
یکــی از افــرادی کــه در این 
بــازار حضور داشــت، گفت: 
بســیاری از این دلالانی که در 
اینجا هســتند از دیگر شهر ها 
به تهــران می آیند تا جمعه ها 
کار کنند و بعد از سند زدن به 
سرعت به شهر خود بازگردند 
تا آخر هفته بعد و مجدد برای 

دلالی می آیند.
در این بازار ها شــرایطی حاکم 
می شود که حتی در میان مردم 
برای آن ها از اصطاح "شیطان 
بازار" یاد می شــود، چرا که در 
بسیاری از موارد سر خریداران 
خــودرو در ایــن بازار ها کاه 

می رود.
یکی دیگر از افرادی که در این 
بازار حضور داشــت، با تاکید بر 
اینکه بر روی روند فعالیت این 
بازار ها نظارتــی وجود ندارد، 
گفــت: در این بازار ها بســیار 
اتفاق می افتد که ماشین های 
مشــکل دار به فروش رسیده 
و در آینده کســی نســبت به 

گایه های خریدار و مشکات 
او پاسخگو نیست.

مراکز خرید و فروشــی که این 
روز ها نه تنها بســته نیستند، 
بلکــه آزادانــه و بــه دور از هر 
گونه رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی بــه فعالیت خود 
ادامه می دهنــد؛ حتی بودند 
خودرو هایی که با برچسبی بر 
روی چراغ های خودرو به اسم 

صفر کیلومتر می فروختند!
قیمت خودرو در بازار کشور 

متاثر از چیست؟
در روزهــای کــه بــه دلیل 
محدودیت های کرونایی بازار 
خــودرو به حالــت تعطیل در 
آمده، امــا قیمت ها همچنان 
باقی است و در فضای مجازی 
شــاهد خرید و فــروش انواع 
خودروهــا و عــاوه بــر این 
افزایــش قیمت ها هســتیم؛ 
ســوالی که اکنــون پیش می 
آیــد این اســت که این قیمت 

ها متاثر از چیست؟
مســیح فرزانه، کارشــناس 
صنعت خودرو در این خصوص 
می گوید: قیمت خودرو در بازار 
کشــور ما متاثر از فاکتورهای 
مختلفی، چون نرخ ارز، میزان 
تورم، نقدینگی موجود، تیراژ 
تولیــد، سیاســت های پولی، 
قیمت گذاری دســتوری و... 

دیگر است.
او بیــان کرد: ۳ خودروســاز 
کشــور تا پایان آذر ۹۹ حدود 
۴۳ هزار میلیارد تومان دارای 
زیان انباشــته بــوده اند و این 

زیــان تا به امروز نیز بیشــتر 
شــده و حتی افزایش حدودا ۴ 
درصدی تیراژ تولید در ســال 
گذشــته )به نسبت سال ۹۸( 
ســبب حرکت خاصی در بازار 

نگردیده است.
این کارشناس صنعت خودرو 
ادامه داد: ما همچنان شــاهد 
این هستیم که علیرغم افزایش 
تولید در برهه هایی از زمان، اما 
فاصله قیمت برخی محصولات 
داخلی از درب کارخانه تا بازار 
بعضا حــدود ۵۰ تا ۸۰ درصد 
است. متوجه شدن این امر که 
مصرف کننده واقعی با کاهش 
قدرت خرید مواجه شــده کار 

دشواری نیست.
فرزانه تشــریح کــرد: اولویت 
خرید مصرف کنندگان نسبت 
به گذشته تغییر کرده و بدلیل 
تــورم بالا و ضــرر بزرگی که 
دوران کرونا بر کسب و کارهای 
گوناگون گذاشته و ... خودرو که 
به عنوان کالایی سرمایه ای در 
کشورمان مبدل شده از اولویت 
لیست خرید ضروری مصرف 
کنندگان خــارج و دایره این 
اولویت ها صرفا جهت مدیریت 
مصرف روزانه و هفتگی زندگی 

محدود شده است.
مســیح فرزانــه همچنیــن 
می گویــد: اگر یک حســاب 
سرانگشتی انجام دهیم متوجه 
می شویم که متاسفانه قیمت 
امروزه خودروهای وارداتی نیز 
با دلار بیش از ۴۰ هزار تومان و 
حتی نزدیک به ۵۰ هزار تومان 

محاسبه می شود.
او ادامــه داد: یــک هیوندای 
سانتافه ۲۰۱۸ فول آپشن که 
در دنیا در حال حاضر با قیمت 
حــدودی و میانگین ۲۰ تا ۲۲ 
هزار دلار فروخته می شــود در 
بازار کنونی کشورمان حدود ۲ 
میلیارد و نیم برچسب قیمتی 
خورده که چنانچه شما ماخذ 
قیمت ارز و محاســبه قیمت 
خودروهای وارداتی را دلار ۲۵ 
هزار تومانی و عوارض واردات را 
۱۰۰ درصد محاسبه کنید به 
عدد حدودی ۱ تا ۱ میلیارد و 
۱۰۰ میلیون تومان می رسید.
این کارشناس صنعت خودرو 
تشــریح کــرد: چنین قیمت 
مضحــک ۲.۵ میلیاردی این 
خــودرو )کــه در هیچ کجای 
دنیا اتومبیل لوکس محسوب 
نمی شــود و یک شاسی بلند 
کاس متوســط است( یعنی 
در کشــورمان این محصول با 
دلار ۵۰ هزار تومان و ســپس 
ضرب شــدن تعرفــه در ۱۰۰ 
درصد )وحتی گاهی بیشــتر( 

ارزش گذاری شده است.
فرزانــه در ادامــه می افزاید: با 
رصــد کردن بازار این روزهای 
خــودرو و بررســی افزایــش 
نــرخ تورم و رشــد نقدینگی 
که حاصل اخذ سیاســت های 
نامناســب پولی بوده اســت، 
به نظــر می آیــد چنانچه در 
آینــده نیز همچنــان همان 
سیاست های نادرست گذشته 
دنبال شــود، نه تنها این رکود 

ادامه خواهد داشت بلکه سبب 
افزایــش مجدد قیمت خودرو 

نیز خواهد شد.
ایــن کارشــناس صنعــت 
خــودرو ادامــه داد: چنانچه 
افزایــش قیمت هــا تنهــا در 
یــک کالا یا محصول همچون 
خــودرو رخ داده بود با اصاح 
سیاســت های عرضه و تقاضا 
و افزایــش تولید و... می شــد 
کمــک به کاهــش قیمت ها 
کــرد، اما وقتی ایــن افزایش 
قیمــت کالا و محصــولات در 
دایره ای بزرگتر روی داده پس 
مشخص می شود سیاست های 
کان اقتصادی و پولی نیازمند 

تجدید نظر هستند.
این کارشناس صنعت خودرو 
تشــریح کرد: به اضافه اینکه 
رســیدن بــه توافــق جدید 
برجامی، اصاح فرمول قیمت 
گذاری دستوری خودرو و آزاد 
شــدن واردات خــودرو خود 
می توانند یک محرک بســیار 
مثبت در کاهش قیمت خودرو 
در ســبد محصولات گوناگون 
در آینده باشند. در کل به نظر 
می آیــد در کوتاه مدت رخداد 
مثبت خاصی، همانند کاهش 
قیمــت در بازارخــودرو روی 

نخواهد داد.
گفتنی اســت، ســایت های 
مختلفی که به خرید و فروش 
خــودرو می پردازنــد از دیگر 
راهکارهایی هستند که پیش 
روی خریداران خــودرو قرار 
دارند. بسیاری از کارشناسان 
تاکیــد دارند کــه مردم بدون 
تاییــد ماشــینی را خریداری 
نکنند، چرا کــه آنچه مربوط 
بــه خــودرو می شــود امری 

تخصصی است.
ممکن اســت به هنگام خرید 
یــک خــودرو آن اتومبیــل 
مشــکاتی داشــته باشد در 
صورتــی کــه فــرد از محلی 
نامعتبــر خــودروی خود را 
خریــداری کــرده باشــد در 
آینده قادر به پیگیری موضوع 
نخواهــد بــود، امــا افرادی 
کــه به خرید از نمایشــگاه ها 
می پردازنــد کمتــر با چنین 
مشکاتی مواجه خواهند شد.

مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی ۱ ماه تمدید شد
معاون اقتصادی رئیس جمهور، از تمدید مهلت ارائه 

اظهارنامه مالیاتی تا یک ماه آینده خبر داد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمد نهاوندیان با اشاره 
به شرایط قرمز کرونایی اکثر شهر ها و استان ها و شیوع 
موج پنجم کرونا در کشور، افزود: طبق این تصمیم که 
در ستاد ملی مقابله با کرونا گرفته شده، موعد مقرر 
در قانون نظام مالیات های مستقیم در مواد ۵۷, ۸۰, 
۱۱۰, ۱۱۶ و ۱۲۶ تا یک ماه آینده، تمدید شده است.

وی گفت: با توجه به شرایط کرونایی کشور، شرکت ها 
و موسســات که باید تا پایــان تیرماه اظهارنامه های 
مالیاتــی خود را تســلیم می کردنــد؛ دچار کندی و 
اختال هســتند و کارکنان آن هــا با محدودیت در 

تردد مواجه شده اند.
معاون اقتصادی رئیس جمهور ادامه داد: ستاد مقابله 
بــا کرونا، ســال ۹۹ زمان ارائــه اظهارنامه مالیاتی را 
تــا ۲ مــاه تمدید کرد که با درخواســت اتاق ایران و 

برخی از دســتگاه های اجرایی برای انجام این تمدید 
در سال جاری، ستاد مقابله با کرونا تمدید یک ماهه 

را تصویب کرد.
نهاوندیان گفت: با تمدید یک ماهه تسلیم اظهارنامه 
مالیاتی، به تناسب آن مهلت های رسیدگی به سنوات 
قبل هم یک ماه تمدید می شود که امیدواریم این اتفاق 
سبب گشایش برای شرکت ها ایجاد کند که بتوانند در 

این یک ماه، حساب های خود را ببندند.

گزارش
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کوتاه از انرژی

بین الملل

وزارت نیرو: 
فعلا منتظر پایان 

خاموشی ها نباشید
به دنبال انتشــار مطالبی در 
برخی رســانه ها به نقل از وزیر 
نیرو در مورد اتمام خاموشی ها 
از روز دوشنبه، توضیح زیر برای 
اطاع مردم و تصحیح این خبر 
ارائه می شــود.بر اساس اعام 
نیرو،  روابط عمومــی وزارت 
بر اســاس مصاحبــه جمعه 
۲۵ تیرمــاه وزیر نیرو با بخش 
خبری ساعت ۱۳ شبکه خبر 
سیما متاســفانه در برخی از 
رسانه ها خبر به صورت وارونه 
تنظیم و منعکس شده که اصل 
خبر به شــرح ذیل است:رضا 
اردکانیان وزیر نیرو با اشــاره 
بــه ورود موج گرمای جدید و 
افزایش نسبی دمای کشور از 
روز دوشنبه، اظهار کرد: انتظار 
می رود با ورود موج گرما که از 
دوشنبه هفته پیش رو شروع 
خواهــد شــد، مصرف برق به 
اوج خود برســد، امیدواریم با 
همــکاری و همراهی مردم و 
بخش هــای مختلف، بتوانیم 
این ایام را ، با تامین آســایش 
مردم پشــت سر بگذاریم.او با 
اشــاره به شرایط آب و هوایی 
کشور یادآور شد: همان طوری 
که در هشــدار های سازمان 
هواشناســی و همــکاران در 
شــرکت مدیریت منابع آب 
منعکس شــده، در جنوب و 
جنوب شرق و بخشی از نواحی 
شمالی کشــور باید آمادگی 
مواجه شــدن بــا بارش های 

شدید را داشته باشیم.

یک کارشناس انرژی:
گاز  اقتصاد کلان 

 ایران نیاز به 

دگرگونی دارد
یک کارشــناس انرژی تأکید 
کــرد: موقعیــت نامطلــوب 
صنعــت گاز ایــران در بعــد 
خارجی از جمله چالش های 
بسیار مهمی است که در حوزه 
اقتصاد کان باید به آن نگاهی 
ویــژه داشــت.علی حتمی، 
کارشــناس انــرژی اظهــار 
داشــت: به طور کلی فعالیت 
هــای صنعت گاز ایران در دو 
محیط داخلی و خارجی انجام 
می شــود و شرایط تاثیر گذار 
بر صنعت گاز کشــور شــامل 
دو مولفه کان می شــود.این 
کارشناس انرژی با بیان اینکه 
"در بخش نخست، مولفه هایی 

هســتند که به طور مستقیم و 
از درون بر صنعت گاز کشــور 
تأثیر دارند و در بخش دوم نیز 
مولفه هایی که در سطح کان 
و از بیرون بر صنعت گاز کشور 
اثــر می گذارند"، گفت: مولفه 
های داخلی یا درونی، عواملی 
هســتند که در درون صنعت 
گاز کشور وجود داشته و تحت 
کنتــرل آن بوده و مولفه های 
خارجی یا بیرونی نیز عواملی 
هستند که به صورت مستقیم 
یا غیر مستقیم بر عملکرد آن 

تاثیر می گذارند.

امارات: با اوپک پلاس 
به توافق نرسیده ایم

امارات متحــده عربی اعام 
کــرد که هنوز بر ســر توافق 
کاهش تولیــد نفت با اوپک 
پاس بــه نتیجه نرســیده  
اســت. ســهیل المزروعی، 
وزیر انــرژی امارات متحده 
عربــی در بیانیــه ای اعام 
کــرد: هنوز دربــاره تمدید 
مدت توافــق کاهش عرضه 
نفت با ســازمان کشورهای 
صادرکننــده نفــت )اوپک( 
و متحدانــش )ائتاف اوپک 
پاس( به توافق نرسیده ایم.

در ایــن بیانیه آمده اســت: 
رایزنی هــا و مشــاوره های 
کشــورهای مــورد بحــث 
ادامــه دارد.پیش تر  و در روز 
چهارشــنبه رویترز گزارش 
داده بود که عربستان و امارات 
به توافق رســیدند خط پایه 
تولید نفــت امارات در قبال 
موافقت این کشــور با تمدید 
مدت اجــرای توافق کاهش 
عرضــه تغییــر کند.اوپک و 
متحدانش به تدریج در حال 
تســهیل محدودیت عرضه 
توافق شــده در ماه مه ســال 
۲۰۲۰ هســتند، اما اختاف 
بین ریاض و ابوظبی بر ســر 
ســهمیه تولید امارات، مانع 
تسهیل بیشتر توافق کاهش 
عرضه این ائتاف شده است.

گرما در چین  موج 
 زغال سنگ را

کرد گران   
مــوج گرمــا در بعضــی از 
بزرگترین اســتانهای صنعتی 
چیــن، مصرف بــرق محلی 
را به ســطوح کم ســابقه ای 
رســانده و باعث جهش بهای 
معامات زغال سنگ حرارتی 
شــد. شــبکه برق دولتی در 
روزنامه اش اعام کرد بار برق 
در استان شرقی ژیجیانگ در 
نزدیکی شــانگهای روز ســه 
شــنبه برای نخســتین بار از 
۱۰۰ میلیون کیلووات ساعت 
عبــور کرد. میزان مصرف برق 
در جیانگســو و منطقه جنوبی 
گوانــگ دونــگ که دما به ۳۷ 
درجــه افزایــش یافته بود، به 
رکورد بالایی رســید.تقاضای 
بیــش از حد برای برق از بهای 
معامات زغال سنگ حرارتی 
چین پشــتیبانی کــرده و به 
صعــود بها بــه ۹۰۰ یوان در 
هــر تن در معامات روز جمعه 
منتهی شد که بالاترین قیمت 
در دو مــاه اخیــر بــود. بهای 
معامات امســال در بحبوحه 
کمبــود عرضه، بیــش از ۳۰ 
درصد رشــد کرده و در ماه مه 
به رکورد بالایی رســید.زغال 
سنگ منبع انرژی اصلی چین 
اســت و در پی اختاف تجاری 
با استرالیا و فلج شدن واردات از 
این کشور، تامین آن با کمبود 

روبرو شده است. 

نفت و انرژی 4
گرفت کم آبی دامن استان های خشک را  بحران 

آب هم در انتظار قطعی
 متاســفانه کمبود بــارش ها در 
سال گذشته مشکات عدیده ای 
را برای کشور به وجود آورده است، 
با توجه به میزان منابع آب و سرانه 
مصرف، ایران از جمله کشورهایی 
است که در گروه کشورهای مواجه 
با کمبود فیزیکی آب قرار دارد.این 
گروه شامل کشورهایی است که در 
سال ۲۰۲۵ با کمبود فیزیکی آب 
مواجه هستند. این بدان معناست 
کــه حتی با بالاتریــن راندمان و 
بهــره وری ممکن در مصرف آب، 
برای تأمین نیازهایشان آب کافی 
در اختیار نخواهند داشت،حدود 
۲۵ درصــد مردم جهان از جمله 
ایران مشــمول این گروه اســت.
طبق گفته مســئولان برای رفع 
کمبود آب هشــت هــزار و ۴۰۵ 
روســتا و برخی از شهرهای ایران 
با تانکر آبرسانی انجام می گیرد. این 
در حالی است که بخش خانگی و 
کشاورزی در استفاده همچنان با 
اسراف در مصرف رو به رو هستند 
و هشــدارها هنوز هم در فرهنگ 
اســتفاده صحیح آنطور که باید 
اثر گذار نبوده اســت.حمیدرضا 
جانباز، مدیرعامل شــرکت آب 
و فاضاب و حمیدرضا کشــفی، 
سخنگوی شرکت آب و فاضاب 
کشــور از بحرانی شدن وضعیت 
کم آبی بی ســابقه کشور خبر داد. 
او گفت:در قیاس با سال پیش در 
شش حوزه آبریز کشور حدود ۵۲ 
درصد بارش ها کاهش پیدا کرده 
اســت.به گفته این مقام مسئول 
بیشــترین کاهــش بارش ها در 
حــوزه شــرق و مرکز فات ایران 
با ۵۳ درصــد و کمترین کاهش 

بارش ها در شــمال غرب و حوزه 
آبریز دریاچــه ارومیه ۱۳ درصد 
بوده اســت.در این ارتباط اما باید 
به این موضوع هم اشــاره کرد که 
سطح آب دریاچه ارومیه با وجود 
کــم بودن کاهش بارندگی پایین 
آمده اســت.به گفته مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضاب کشــور، 
گرمای شــدید امســال ســبب 
افزایش مصرف بی رویه آب شــده 

است.

چشم ۵۰۰ شهر به منابع آبی 
سدهاست

حمیدرضــا جانبــاز، مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضاب کشــور 
گفت:تامین آب شرب حدود ۵۰۰ 
شــهر وابسته به منابع آب سدها 
هستند و میزان ورودی آب سدها 

در امسال نسبت به متوسط سال 
گذشته ۶۰ درصد و میزان حجم 
آب ســدها هم ۳۴ درصد کاهش 
داشــته اســت.جانباز افزود: در 
برخی از استان ها تابستان امسال 
وضعیت سختی ایجاد خواهد شد. 
مدیر عامل آب و فاضاب کشــور 
اضافه کرد:بر اساس ارزیابی های 
کنون، در سال ۱۴۰۰ بیش از ۳۰۰ 
شهر در معرض تنش آبی هستند 
و از میان این تعداد ۱۰۱ شهر در 
وضعیت قرمز تامین آب قرار دارند. 

وضعیت برخی از شهرهای 
کشور وخیم است 

حمیدرضا کشــفی، سخنگوی 
شــرکت آب و فاضاب کشــور 
گفــت: هشــت هــزار و ۴۰۵ 
روستا با تانکر آبرسانی می شود. 

او ادامــه داد:این عدد در ســال 
گذشــته پنج هزار و۵۰۰ روستا 
بوده و حدود ســه هزار روستای 
جدید به شــمار روســتاهایی 
که با تانکر آبرســانی می شدند 
افزوه شده است.باتوجه به نقشه 
های هواشناسی، کارشناسان از 
کمبود بارش در ســال گذشته 
هشــدار داده بودنــد به طوری 
که متاســفانه علی رغم توصیه 
و کمبــود بارش ها وزارت نیرو 
هیچ اقدامی برای بارورســازی 
ابرهــا انجام نداده اســت و در 
حال حاضر کشــور بــا بحران 
بی آبی دســت و پنجه نرم می 
کنــد. وضعیــت کنونی ایجاب 
می کند که بر اســاس سیاست 
های کلی اســناد بالا دســتی 
ماننــد برنامه ششــم، اقدامات 

موثــری در جهــت مدیــرت 
ایــن بحــران احتمالی صورت 
بپذیرد.در شــرایط بحرانی می 
تــوان تاش کرد همه چیز را تا 
حدودی بــه روز اول برگرداند 
اما در ورشکستگی دیگر امکان 
بازگشــت به شرایط اول امکان 
ندارد. بنابراین باید بپذیریم در 
ورشکســتگی آبی سازگاری با 
طبیعــت از احیای آن ضرورت 
بیشــتری می یابد.کسی که به 
بحرانــی بودن شــرایط اعتقاد 
دارد همــه منابع و اهتمام خود 
را صرف برگرداندن شــرایط به 
حالــت قبل می کند اما کســی 
که از ورشکستگی آبی صحبت 
می کنــد، ابتــدا می پذیرد که 
بازگشــت پذیری و احیا پذیری 

به طور کامل ممکن نیست 

معاون فنی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران خبر داد؛ 

 کسری ۸۰۰۰ مگاواتی برق 

در شهرک های صنعتی
معاون فنی سازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتی ایران ضمن 
اشاره به کسری ۸۰۰۰ مگاواتی برق 
در شــهرک های صنعتی، تحریم را 
عامــل عقب ماندگی در برنامه تولید 
بــرق با مولدهای مقیاس کوچک یا 
خود تولید دانســت و گفت که این 
سازمان برای ساخت پنل خورشیدی 
در شــهرک ها، مشوق هایی در نظر 
گرفته اســت.فتحعلی محمدزاده ، 
درباره استفاده از پنل های خورشیدی 
بــرای تولید برق در شــهرک های 
صنعتی، گفت: حســب تصمیماتی 
که در هیئت مدیره ســازمان گرفته 
شــده، برای واحدهای صنعتی که 
زمین و پروانه ساخت بگیرند و اقدام 
به ساخت و ساز کند، برای کسانی که 
بتواند همزمان در پشت بام خود پنل 
خورشیدی، برای تولید بیشینه ۱۰۰ 
کیلووات برق، نصب و از وزارت نیرو 
مجوز بگیرند تا به شبکه برق متصل 

شوند، ۵ تا ۱۰ درصد در قیمت زمین 
تخفیف قائل می شویم.  وی همچنین 
با اشاره به تفاهم نامه سازمان صنایع 
کوچــک و شــهرک های صنعتی با 
سازمان انرژی های نوی وزارت نیرو 
اظهــار کرد: در قالب این تفاهمنامه، 
دوره هــای آموزشــی مختلفی در 
شــهرک های صنعتی برگزار شده و 
تعرفه هــا و ظرفیت های قانونی که 
دولت و وزارت نیرو برای توســعه و 
نهادینه کردن پنل های خورشیدی 
یا استفاده از انرژی های خورشیدی 
در دســتور کار دارد، تشــریح شده، 
واحــد صنعتــی در جریان انــد و 
پنل های خورشــیدی همــواره به 
عنوان یکی از شــاخص های ارزیابی 
در شرکت های استانی در دستور کار 
قرار گرفته اســت.  به گفته این مقام 
مسئول اقدامات مربوط به پنل های 
خورشیدی از سال ۱۳۹۸ آغاز شده 

است.

با خاموشی های اخیر؛

 حواستان به حق 

بیمه برق باشد
خاموشــی هــای اخیر خســارات 
زیادی را به تجهیزات و لوازم برقی 
وارد کرده اســت اما حواستان باشد 
که مــی توانید حقتان را از صنعت 
بــرق بگیریــد و به راحتــی از آن 
نگذریــد.در قبوض برق هزینه ای 
تحت عنوان بیمه برق از مشترکان 
اخذ می شــود که برای مشترکان 
شــهری خانگــی ۱۰۰ تومــان، 
مشــترکان تجاری شهری ۱۰۰۰ 
تومان و برای مشــترکان روستایی 
نصف این مبلغ تعریف شــده است 
و بر اســاس آن اگر مشترکی دچار 
حادثه برقی شود می تواند حق خود 
را مطالبــه کند. به عبارت دیگر بر 
اساس بیمه مشترکان اگر خسارتی 
بر دارایی مشترکان خانگی یا سایر 
مصارف تحمیل شــود که منشا آن 
برق باشــد، در چارچــوب قرارداد 
بیمه خســارت مشــترکان و مفاد 
قــرارداد پرداخت خواهد شــد.در 

ابتــدا لازم اســت مشــترک وارد 
سایت توانیر و بخش بیمه خسارات 
مشترکان شود و یا از طریق جستجو 
در موتورهای جستجوگر  به راحتی 
 bimetavanir.org.ir وارد سایت
شــوند و درخواســت خود را ثبت 
کننــد. زمانی که مشــترکان وارد 
ســایت شــدند می بایست شناسه 
قبض خود را وارد و اگر مســتنداتی 
دارند لازم است اطاعات آن را وارد 
کنند، عــاوه بر این اگر هزینه ای 
پرداخــت کردند فاکتــور آن را به 
درخواســت خــود  اضافه کنند که 
پس از آن وارد مراحل رســیدگی، 
بررسی کارشناس، تعیین خسارت، 
گرفتن شماره شبا و نهایتا پرداخت 

می شوند.
ممکــن اســت این خســارات در 
حوزه وســایل خانگی نباشــد اگر 
ارگان هایی ذیصــاح تایید کنند  

مبلغ برآوردی محاسبه می شود.
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مدیر عامل بانک توسعه تعاون:
 بهزیستی و تأمین اجتماعی 

 دو رکن مهم توانمندسازی 

اقشار جامعه هستند
مدیــر عامل بانک توســعه تعــاون نقش و عملکرد 
ســازمان تأمین اجتماعی و ســازمان بهزیستی را 
در توانمندســازی اقشار جامعه تبیین نمود.حجت 
اله مهدیان مدیر عامل بانک توســعه تعاون ضمن 
تبریــک روز بهزیســتی و تأمیــن اجتماعی اظهار 
داشت: این دو مناسبت یاد آور تدابیر و تاش های 
مدیران و کارکنان این دو سازمان در حمایت از اقشار 
مختلف جامعه اســت.وی افزود: زندگی طولانی و 
ســالم، ســطح زندگی مناسب با اشتغال مناسب و 
دسترســی به دانش مهمترین شاخص های توسعه 
انســانی جامعه هستند که این دو سازمان بالاترین 
نقش را در ارتقای توســعه انسانی در اختیار دارند.

مهدیان حضور بانک توســعه تعاون در کنار این دو 
دستگاه همکار در مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی مایه مباهات دانســت و گفت: همکاری و 
هم افزایی بانک با این دو سازمان تا حد زیادی گره 
گشــای مشــکات مردم شده و بانک توسعه تعاون 
آمادگی دارد همکاری ها در حوزه اشتغال آفرینی 
برای اقشــار کم درآمد و نیز اشخاص تحت پوشش 
بهزیســتی توســعه دهد.مدیر عامل بانک توسعه 
تعاون خاطر نشــان کرد: این بانک طی ســفرهای 
استانی در کنار سازمان تأمین اجتماعی و سازمان 
بهزیســتی، به عنوان دســتگاه های همکار عهده 
دار ایجــاد امکانــات و توســعه خدمات جهت رفع 
محرومیــت ها و ارتقــای رفاهیات مناطق گردیده 
اند و بسیاری از کمبودها در مناطق محروم مرتفع 
گردیده است.وی تصریح نمود: بانک توسعه تعاون 
در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری، جریان 
تخصیص منابع را به گونه ای هدایت نموده تا سهم 
مهمی از منابع به اشــخاص تحت پوشش نهادهای 
حمایتــی اختصاص یابــد و مطابق آمار یک پنجم 
تســهیات به معرفی شدگان این نهادها من جمله 

سازمان بهزیستی تعلق گرفته است.

کید قرار دادند؛ مدیران بانک مسکن مورد تا

گام مهم در مسیر اعتلای بانک مسکن  ۵
مدیــران بانک مســکن ۵ گام مهــم به منظور اعتای بانک 
مســکن و افزایش ســطح کیفی ارائه خدمت در این بانک به 
مشتریان و عموم مردم را مورد تاکید قرار دادند.مدیران بانک 
مسکن معتقدند هم اکنون ۵ گام مهم در مسیر اعتای ارائه 
خدمت به مشتریان وجود دارد که تمام کارکنان و کارمندان 
این بانک در ســطوح مختلف شــغلی برای رسیدن به آن ها 
در حال تاش هســتند و لازم اســت تاش ها در این زمینه 
افزایش یابد.این گام های مهم به عنوان بخشی از سیاست 
ها و ماموریت های تعریف شده برای فعالیت بانک در تمام 
سال ها و به خصوص سال ۱۴۰۰ مورد تاکید قرار گرفته و 
در سیاســت ها و ماموریت های کارکنان و کارمندان بانک 
مســکن در ســال ۱۴۰۰ گنجانده شده است.بر این اساس، 
ارتقــای طرز تفکر مدیران وکارکنان به ســمت اعتای هر 
چه بیشــتر ارائه خدمات در بانک مســکن واصاح و بهبود 
فرآیندها مورد تاکید قرار دارد. مطابق با تاکید مقام ارشــد 
بانک مســکن، گام اول برای حل بســیاری از مشــکات از 
جمله مشکات زیرساختی بهبود واصاح طرز تفکر مدیران 

وکارکنــان و همچنین تــاش برای تصمیم گیری های به 
موقع و درست در ایفای هر چه بهتر ماموریت ها و سیاست 
ها از ســوی مدیران و کارکنان اســت. بر این اســاس، تفکر 
موجود در حوزه های مختلف باید به سمت تفکر اصاح گر، 
بهبهودگر و سازنده حرکت کند تا تغییرات مثبت وسازنده 
نیز در حوزه های گوناگون فعالیت بروز کند. برنامه ریزی، 
تفکر و تاش برای اصاح برخی مشکات و نارسایی احتمالی 
که از گذشــته تاکنون وجود داشــته است از دیگر ضرورت 
هــای مورد تاکید در سیاســت هــا و ماموریت های بانک 
مســکن در سال ۱۴۰۰ اســت.این در حالی است که یکی 
از مهمترین تاکیدهای موجود در بانک مســکن »تمرکز بر 
آینده و همراه شدن با تحولات روز و ایجاد زیرساخت های 
لازم برای مواجهه درست با این تحولات« است. از آنجا که 
برخی از تغییر و تحولات به خصوص در حوزه های فناوری 
اطاعات قابل پیش بینی هستند و یا با فاصله کمی از دنیا 
در حال ورود به ایران هستند، بانک مسکن تمرکز بر آینده 
و بسترسازی برای جذب و استفاده از فناوری های نوین به 

منظور ارائه هر چه بهتر خدمات به مشتریان را در سیاست 
های خود قرار داده است.»مشتری مداری« به عنوان یکی 
از اصلی ترین اهداف و ماموریت های همیشگی بانک مسکن 
در سال ۱۴۰۰ نیز به میزان قابل توجهی مورد توجه و تاکید 
قــرار دارد وهــدف از اجرای تمام برنامه ها وماموریت ها در 
وهله اول تحقق این هدف به منظور افزایش رفاه مشتریان 
و ارائه سطح مطلوبی از خدمات به آن ها است.مدیران بانک 
مســکن همچنین »افزایش ظرفیت های اعتباری« را برای 
سال ۱۴۰۰ در برنامه های خود وسیاست های اعتباری این 
بانک قرار داده اند. بنا بر اعام آن ها سیاست های اعتباری 
بانک مســکن در ســال ۱۴۰۰ بسیار متعالی تر و با ظرفیت 
بیشــتر ارائه خدمات کیفی تر به مشــتریان را در دستور کار 
قرار داده اســت.بانک مســکن همچنین با تاکید مضاعف بر 
موضوع »بهداشت اعتباری« همه کارمندان و کارکنان خود 
را موظف به رعایت این موضوع می داند و به عنوان یکی از 
بانک های پیشــگام در رعایت بهداشت اعتباری، این امر را 

ضروری و مهم می داند.

گردشگری؛ با حمایت مالی بانک 

بلند قامتان ایران عازم بازی های المپیک توکیو ۲۰۲۰ شدند
تیم ملی والیبال ایران با حمایت مالی بانک گردشــگری، به 
منظــور حضــور در بازی  های المپیک توکیو ۲۰۲۰ در قالب 
گــروه اول تیم هــای اعزامی روز شــنبه ۲۶ تیرماه جاری به 
ژاپن ســفر کرد.بلندقامتان ایران که در لیگ جهانی محکی 
جدی خوردند، طبق برنامه اعامی برگزارکنندگان مسابقات 
المپیک، به توکیو اعزام شــدند.بانک گردشگری که از سال 
۱۳۹۶ حامی مالی والیبال ایران است، با هدف توسعه ورزش 
و حمایت از ورزش قهرمانی، حامی تیم های ملی والیبال در 
تمام رده های ســنی است.به گواه اکثر صاحب نظران، نقش 
بانک گردشگری در موفقیت تیم های ملی والیبال انکارناپذیر 

اســت.تیم ملی والیبال ایران کــه دومین تجربه حضورش 
در بازی هــای المپیــک را تجربــه خواهد کــرد، با هدایت 
ولادیمیر آلکنو به دنبال درخشــش در این بازی هاســت.

ســی و دومین دوره بازی های المپیک طی روزهای اول تا 
۱۷ مردادماه امســال به میزبانی توکیو برگزار می شود.طبق 
اعــام برگزارکننــدگان بازی های المپیک توکیو و به دلیل 
پاندمی کرونا و رعایت پروتکل های بهداشــتی، ورزشکاران 
شــرکت کننده در این دوره بازی ها حداکثر ۵ روز زودتر از 
آغــاز رقابت های خود می توانند وارد محل برگزاری بازی ها 

درتوکیو شوند.

بانک و بیمه

کمبود برنج خارجی 
کاهش ۸۰ درصدی  با 

واردات
دبیر انجمــن وارد کنندگان 
برنج گفــت: واردات برنج در 
مقایسه با دوره های گذشته، 
کاهش ۸۰ درصدی داشته که 
همین امر موجب کمبود برنج 

خارجی در بازار شده است.
 مســیح کشــاورز افزود: به 
طــور نمونه در ســال ۹۸ که 
مشــکاتی ماننــد تأمین ارز 
نداشتیم، ۷۹۸ هزار تن برنج 
خارجی وارد کردیم در حالی 
که امســال این رقم تاکنون 
به ۸۰ هزار تن رســیده است 
یعنــی با کاهش ۸۰ درصدی 

مواجه هستیم.
وی اضافــه کرد: برای واردات 
آزاد  ارز  خارجــی،  برنــج 
اختصاص می یابــد بنابراین 
برای برنج ایرانی هیچ نگرانی 
وجــود ندارد ضمــن این که 
برنج پرمحصول ایرانی اواخر 
شــهریور به بازار می آید و ما 
نیمه اول شــهریور که محرم 
اســت با اوج تقاضای مصرف 
مواجــه هســتیم بنابــر این 
ممنوعیــت واردات ممکــن 
است کمبودهایی ایجاد کند.

یکی از تبعــات واردات برنج 
خروج ارز از کشور است.

گزارش

کافی در انبارها  شکر به اندازه 
موجود است

اداره کل غله و خدمات بازرگانی 
اســتان تهران طــی اطاعیه ای 
اعــام کــرد شــکر در انبارها به 
اندازه کافی موجود اســت و هیچ 
مشــکلی در تامین شــکر وجود 
ندارد.   شــرکت بازرگانی دولتی 
ایران طی دو ماه گذشته در قالب 
طرح های اباغی تنظیم بازار شکر 
عاوه بر توزیع گســترده شکر در 
سطح شبکه های خانوار و صنف و 
صنعت از طریق تخصیص سهمیه 
به اســتان ها بــدون محدودیت 
درخواســت هــای صنایع را نیز 
تامین کرده اســت.در خصوص 
تامین شــکر مصرفی کشور نیز 
یاداور می شویم: هریک از اصناف 
و واحدهای توزیعی برای دریافت 
کالای مــورد نیاز مــی توانند از 
طریق سازمانهای صمت استانها 
اقدام نمایند و از لحاظ تولید شکر 
در کارخانجات و همچنین ذخایر 
موجود شــکر، به اندازه کافی در 
انبارهــا موجود اســت و جریان 
تامین کالاهای اساســی به لطف 
و یــاری خداوند متعــال برقرار 
 بــوده و جــای هیچگونه نگرانی 

وجود ندارد.

 مدیرعامل فولاد هرمزگان:
قطعی برق خسارات جبران ناپذیری به صنایع می زند

مدیــر عامل فــولاد هرمزگان 
هشــدار داد قطعــی بــرق در 
صنایع مــادر، موجب کمبود 
و گرانــی کالاهای وابســته به 
ایــن صنایع در ماه های آینده 

خواهد شد.
عطاالله معروفخانی مدیر عامل 
فــولاد هرمزگان در گفت و گو 
با روابط عمومی این شــرکت 
خســارات قطعی برق شرکت 
های فولادی را تنها متوجه این 
شرکت ها ندانست بلکه عمده 
ضرر و زیان آن در ماه های آتی 
بــا نبود مواد اولیه برای صنایع 
پایین دست عنوان کرد و گفت 
: متضــرر اصلــی این قطعی و 
کاهــش تولید، مردم خواهند 
بود. وی در ادامه راهکار وصل 
شــدن برق در ســاعات غیر 
پیــک را عنوان کــرد و گفت 
: بــرای کاهــش ایــن ضرر و 
زیــان و جلوگیــری از کمبود 
عرضــه محصــولات فولادی 
، بهتر اســت این شــرکت ها 
بتوانند در ســاعات غیر پیک 
مانند شــب تــا صبح به تولید 
ادامه دهند . مدیرعامل فولاد 
هرمزگان اثرات کاهش تولید 

محصولات فولادی در بازار را 
خیلی ســریع دانست و اظهار 
داشت : قیمت های محصولات 
فولادی در بازار داخل بیش از 
۱۰ درصــد افزایش یافته و اگر 
به همیــن منوال پیش برویم 
اثرات جبران ناپذیری بر بازار 
عرضه و تقاضای این گذاشــته 
خواهــد شــد. معروفخانــی 
متضــرر اصلــی ایــن مهم را 
مردم دانست و گفت : افزایش 
قیمــت محصــولات صنایع 
پایین دســتی مانند خودرو و 
ساختمان دور از انتظار نیست.
وی با اشاره به نیاز ۲۹۵ مگاواتی 
برق در شرکت فولاد هرمزگان 
و ضرر و زیانی که در این مدت 

کوتاه به این شــرکت وارد شده 
گفــت : از ابتدای خرداد ماه با 
اجــرای طــرح مدیریت بار به 
دلیــل افزایش دمــای هوا در 
ســطح کشور طبق درخواست 
شــرکت برق منطقه ای استان 
هرمــزگان مبنی بر کاهش بار 
عمــا کوره های قوســی این 
شرکت در ساعات اوج مصرف 

متوقف گردید.
مدیرعامل فــولاد هرمزگان 
بــا اعــام اینکــه در تاریخ 
۱۴۰۰/۴/۱۵ و راس ســاعت 
۱۶:۰۰ شــرکت برق منطقه 
ای بــدون اعام قبلی و بدون 
هماهنگــی اقدام به قطع برق 
نمــوده از ایــن عملکرد برق 

منطقــه ای اســتان انتقاد و 
اظهــار ناخرســندی کرد و 
گفــت : در صنایع بزرگ قطع 
ناگهانــی و بدون اعام قبلی 
بــرق نه تنها باعــث افزایش 
ضرر و زیان و خســارت های 
مالی مضاعف می شــود بلکه 
با جان بســیاری از کارکنان 
این شــرکت ها بازی می کند 
. وی شــاهد مثال این موضوع 
را خطــر جانــی برای ۵ نفر از 
کارکنان این شــرکت هنگام 
حمــل پاتیل مذاب توســط 
جرثقیل سقفی عنوان کرد که 
با قطع ناگهانی برق این نفرات 
خوشــبختانه با هوشــیاری 

خطر را رفع نموده اند .

معروفخانی بــا اعام اینکه از 
تاریخ مذکور تا کنون تولید در 
این شرکت مانند شرکت های 
دیگر متوقف شــده خسارات 
فنی ناشــی از قطع برق در این 
شــرکت را ایــن چنین عنوان 

کرد :
۱- قطــع ناگهانــی برق باعث 
توقــف واحــد اکســیژن و در 
نتیجه عدم ارســال نیتروژن به 
کوره های واحد احیا مستقیم 
و فعال شدن آهن اسفنجی در 

آن ها شده است ،
۲- قطع ناگهانی برق در حین 
تولیــد خطــوط ریخته گری 
باعــث اختــال در خط تولید 
شمش و از بین رفتن حداقل ۱۰ 
عدد ســگمنت و تخریب نسوز 
کوره هــا ، پاتیل ها و تاندیش 

ها را در پی داشته است .
۳- قطع ناگهانی برق باعث عدم 
امکان تخلیــه ذوب کوره ها و 

تخریب شل آنها گشته است
۴- با توجه به عدم مصرف آهن 
اســفنجی در فولاد هرمزگان 
و ســایر شــرکتهای فولادی ، 
واحد احیاء مستقیم نیز متوقف 

گردیده است .

گزارش
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کوتاه از استان ها

کوتاه از استان ها
 با دستور رئیس جمهور 

صورت گرفت؛ 
بهره برداری از سامانه 
 حفاظت الکترونیکی 

بندر بوشهر و جزیره نگین 
بوشهر / فاطمه کرمپورنیا : با دستور رئیس 
جمهور ســامانه حفاظت الکترونیکی 
بندر بوشــهر و جزیره نگین همزمان با 
۱۵ طــرح بندری کشــور بهره برداری 
شــد.مدیرکل بنادر و دریانوردی بوشهر 
در این مراسم اظهار داشت: هدف از ایجاد 
سامانه حفاظت الکترونیکی بندر بوشهر 
افزایش ضریب امنیت محوطه های بندر 
بوشهر و همچنین مدیریت بهتر ترافیک 
بندر است.سیاوش ارجمندزاده به هزینه 
۱۰۹ میلیارد ریالی این طرح اشاره کرد 
و ادامــه داد: در این طرح از دوربین های 
نظارت تصویری تحت شــبکه استفاده 
شــده است.وی از فعالیت این سامانه به 
ایجاد بستر اختصاصی فیبرنوری برای 
افزایش امنیت ارسال تصاویر، نصب ۷۷ 
عدد دوربین بیرونی شامل دوربین ثابت 
و چرخشی برای نصب بر روی شش اصله 
دکل خود ایستا )مونوپل( ۱۸ متری و ۱۰ 
اصله دکل خود ایستا )مونوپل( ۱۲ متری 
و دیــوار پیرامونی بندر و دیواره انبارها، 
نصــب ۷۵ عدد دوربین دام برای پایش 
تردد در بخش های مختلف ســاختمان 
برج بندر و همچنین ۱۰ عدد ویدئو وال 
برای نمایش تصاویر ۱۵۲ دوربین اشاره 
کرد.از جمله قابلیت های این ســامانه 
می توان به حفاظت هوشــمند تصاویر 
و تعریف نقاط و محدوده های حســاس 
و امنیتــی، امکان تشــخیص ورود غیر 
مجاز با اســتفاده از قابلیت های تحلیلی 
دوربین های مداربســته، امکان ضبط 
تصاویــر بــر روی کارت حافظه داخلی 
دوربین، امکان نظارت تصویری متمرکز 
تصاویــر در اتاق نظــارت طرح، امکان 
استفاده همزمان چندین کاربر از سامانه 
با سطح دسترسی متفاوت و قابل تعیین، 
امکان استفاده سامانه برای ضبط تصاویر 
به صورت پیوسته، امکان گزارش گیری 
از فعالیت های صورت گرفته در ســامانه 
و دسترســی کاربــران و امکان تنظیم 
قابلیت های دوربین بر اساس زمان بندی 
ساعت، دقیقه و ثانیه در هر روز، اشاره کرد.

ج: مدیر منطقه ۳ شهرداری کر
عملیات عقب نشینی دیوار 
پایگاه هوایی ناجا انجام شد

کــرج / فاطمه کیاحیرتی : مدیر منطقه 
ســه شــهرداری کرج گفت: عملیات 
عقب نشــینی دیوار پایگاه هوایی ناجا 
بــه منظور تعریض بلوار ارم انجام شــد. 
علی آرایی با اشاره به اینکه روند اجرایی 
طرح تعریض بلوار ارم به سرعت در حال 
پیگیری اســت، گفت: اجرای عملیات 
عقب نشــینی دیواره و سازه ضلع غربی 
پایگاه هوایی ناجا مهرشهر انجام شد.وی 
به اهمیت عقب نشینی دیوار پایگاه هوایی 
ناجا به عنوان یکی از مهم ترین معارضین 
این پروژه اشاره کرد و گفت: این اقدامات 
طبق هماهنگی های انجام شده با معاونت 
مهندســی کل ناجا و فرماندهی نیروی 
انتظامی استان البرز صورت گرفته است.
مدیر منطقه ســه شهرداری کرج گفت: 
اجــرای پروژه تعریض بلوار ارم به عنوان 
یکی از طولانی ترین شریان های شهر که 
باعــث ایجاد ترافیک در محدوده اصلی 
مهرشــهر شــده از اولویت های منطقه 
اســت که طبق برنامه ریزی و به جد در 

حال انجام است.

در راستای بررسی مشکلات ارتباطی 
شهرستان های استان اصفهان؛ 
مدیر مخابرات منطقه 

اصفهان از ادارات 
مخابرات نطنز و بادرود 

کرد بازدید 
اصفهــان / گروه اســتان هــا: مدیر 
مخابــرات منطقــه اصفهــان، در 
راســتای بررسی مشکات و دغدغه 
هــای ارتباطــی شهرســتان های 
اســتان، در ســفری یکروزه به نطنز 
با مســئولین این شهرســتان دیدار 
کرد.اسماعیل قربانی در حاشیه این 
سفر، در دیدار با  رحمت ا... فیروزی 
پــور نماینــده مردم شــریف حوزه 
انتخابیــه نطنــز و قمصر در مجلس 
شورای اسامی، رمضانعلی فردوسی 
فرماندار این شهرســتان،احمدرضا 
اصغری بخشــدار بــادرود و جمعی 
از مســئولین این مناطق، ضمن ارائه 
گزارشی از آخرین وضعیت مخابراتی 
شهرســتان نطنز، گفت: هماهنگی، 
همدلی و مشارکت مردم و حاکمیت، 
اصلی ترین  راه حل رفع مشــکات 
ارتباطی و توسعه زیرساختهای لازم 
برای تحقق دولت الکترونیک و شهر 
هوشمند است که امیدواریم در سایه 
تشکیل دولت جدید محقق شود.وی 
افزود: بحمدا... در طی سالهای اخیر، 
بــا تاش همکاران مــا در مخابرات 
منطقــه اصفهان،  اقدامات بســیار 
خوبی در راســتای توســعه شبکه 
ثابــت و ســیار در شهرســتان های 
اســتان صورت گرفته که نمونه های 
عینی آن در شهرســتان نطنز قابل 
مشاهده است.گفتنی است بازدید از 
قسمت های مختلف ادارات مخابرات 
نطنــز و بادرود و زیارت امامزاده آقا 
علی عباس از دیگر برنامه های مدیر 
مخابرات منطقه اصفهان در این سفر 

یک روزه بود.

رئیس سازمان حمل و نقل بار و 
ج خبر داد؛ مسافر شهرداری کر

کسیناسیون  آغاز وا
کرج رانندگان اتوبوس در 

کرج / اکبرحیدری
رئیس سازمان حمل ونقل بار و مسافر 
شهرداری کرج از آغاز واکسیناسیون 
رانندگان اتوبوس شــهری خبر داد.

منوچهــر خســرو زاده اظهار کرد: 
مرحله اول واکسیناسیون رانندگان 
اتوبوس شــهری در کــرج از امروز 
آغاز شــده است.وی تعداد رانندگان 
اتوبــوس شــهری، تعمیــرکاران و 
کارکنــان کارواش را ۳۰۰ نفر اعام 
کرد و گفت: به نیمی از این جمعیت 
امروز واکســن تزریق شــده است. 
رئیــس ســازمان حمل ونقــل بار و 
مسافر شهرداری کرج در ادامه گفت: 
واکسیناسیون رانندگان تاکسی نیز 
از فردا آغاز خواهد شد.خســرو زاده 
تعــداد رانندگان تاکســی در کرج 
را حــدود ۱۴ هزار نفــر اعام کرد.

وی بــا تاکید بــر اینکه رانندگان به 
دلیل شــرایط کاری بیش از دیگران 
بــا کرونــا درگیر می شــوند، گفت: 
واکسیناســیون این قشر زحمتکش 
در دســتور کار متولیان قرار گرفته 
اســت. گفتنی است؛ واکسیناسیون 
رانندگان حمل ونقل درون شــهری 
کــرج به همت شــهرداری کرج و با 
همکاری علوم پزشــکی استان البرز 
از امروز پنجشــنبه در دانشگاه آزاد 

کرج آغاز شده است.

استانها 6

گلســتان / گروه استان ها: رئیس پلیس راهور گلستان 
از اجــرای چهارمیــن مرحله طرح تشــدید برخورد با 
ناهنجــاری های ترافیکی شــبانه در گرگان خبرداد و 

گفت: هفت دستگاه خودروی متخلف توقیف شد.
ســرهنگ عباس مهاجر بسطامی اظهارکرد: چهارمین 
مرحله از طرح تشدید برخورد با ناهنجاری های ترافیکی 
شبانه در گرگان با درخواست شهروندان و برای برخورد 

با متخلفان، مجرمان و مظاهر علنی فساد به اجرا در آمد.رئیس پلیس راهور 
اســتان گلســتان با بیان اینکه این طرح از ســاعت ۲۳ الی دو بامداد در گرگان 

اجرا شــد، افزود: در این مرحله ضمن اعمال قانون ۲۰ 
فقــره از تخلف های مذکور، هفت دســتگاه خودرو به 
علت داشتن آلودگی صوتی، اگزوز غیراستاندارد و انجام 
حــرکات مخاطره آمیز توقیف و بــه پارکینگ منتقل 
شدند.وی با تاکید بر اینکه اجرای چنین طرح هایی به 
منظور برقراری نظم و امنیت ترافیکی انجام می شود، 
گفت: از مردم استان تقاضا داریم ضمن رعایت قوانین 
و مقــررات رهنمایــی و رانندگی با فرزندان خود در نیروی انتظامی همکاری 

لازم را داشته باشند.

رئیس پلیس راهور اســتان گلســتان اظهار کرد:

اجرای چهارمین مرحله برخورد با ناهنجاری های شبانه

خبر ویژه

شهردار مشهد:

پارکینگ پرستار مطالبه چندین ساله مردم بود
مشــهد / گروه استان ها: شهردار مشهد 
در آییــن افتتاحیــه پارکینگ پرســتار 
گفــت: هرچه در زمینــه عمران و حمل 
و نقل خدمت رســانی انجام شــود، باز 
هم نیاز بیشــتری احساس می شود، این 
پــروژه زمینه ســاز ایجاد پارکینگ های 
بیشــتر در سطح شــهر و منطقه خواهد 
شــد.محمدرضا کائی در این مراسم که 
باحضور  فرماندار مشهد وجمعی از اعضای 
شورای شهر برگزار شد، اظهار کرد: بنده 
فکر می کنم که امروز روز محاســبه است 
و اعمال خود را محاســبه خواهیم کردتا 
ببینیم در کجا اشــتباهی از ما ســر زده و 
مواردی که ناشــی از اخاق نادرســت ما 
بوده را اصاح کنیم. امروزه از حجم پروژه 

هــای قابل توجهــی که در حوزه حمل و 
نقل انجام شــده اســت مورد تعجب قرار 
گرفتم. مایه تعجب اســت که این حجم 
از پــروژه در ایــن دوره در بخش عمران و 

حمل و نقل به بهره برداری رسیده است.
وی با بیان اینکه هرچه در زمینه عمران 
و حمل و نقل خدمت رسانی انجام شود، 
باز هم نیاز بیشــتری احساس می شود، 

تاکید کرد: این پروژه زمینه ســاز ایجاد 
پارکینگ های بیشــتر در ســطح شهر و 
منطقه خواهد شد.شــهردار مشهد بیان 
کرد: پارکینگ پرســتار مطالبه چندین 
ســاله مردم بود، بیمارســتان شرق شهر 
مشهد در قلعه ساختمان هم نیز ۲۰ سال 
اســت جز مطالبات برآورده نشده مردم 
اســت.کائی عنوان کرد: در حال حاضر 
ایــن امکان فراهم شــده از ۱۶۰ هکتار 
دریافتــی ۱۸ هکتــار را برای پروژه  های 
درمانــی مصوب کنیم، این درخواســت 
دکتــر بحرینــی نیز هســت و امیدوارم 
شورا هم آن را تصویب کند.امام رضا)ع(، 
صاحب این شــهر اســت و او دوست دارد 

مردم این شهر خوش باشند.

با حضور جمعی از مسئولان استانی اردبیل؛

مجتمع آبگرم معدنی قوتورسویی شهرستان مشگین شهر افتتاح شد
اردبیل / گروه اســتان ها: با حضور آیت اله سیدحســن 
عاملی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل، 
مهندس اکبر بهنامجو استاندار اردبیل، مهندس عباس 
جنگی مرنی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای اردبیل، نماینده مردم شریف مشگین شهر در 
مجلس شورای اسامی، امام جمعه و فرماندار مشگین 
شــهر و جمعی از مدیران استانی و شهرستانی مجتمع 
جدید و مدرن آبگرم معدنی قوتورســویی شهرســتان 
مشــگین شــهر با صرف اعتباری بالغ بر ۱۱۰ میلیارد 
ریال افتتاح شد.نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
اردبیل در این مراسم با ابراز خوشحالی از سرمایه گذاری 
های صورت گرفته در بخش های مختلف از جمله بخش 
آب در شهرســتان مشــگین شهر اظهار داشت: با دیدن 
چنین سرمایه گذاری در بخش آب استان و حمایت از 
درآمدزایی در شهرستان مشگین شهر خوشحال شدم 
و از این بابت از مسئولین شرکت آب منطقه ای اردبیل 
قدردانــی می کنم.آیت اله دکتر سیدحســن عاملی با 
اشــاره به احداث آبگرم مدرن و جدید قوتورســویی در 
دامنه های سرسبز سبان، تصریح کرد: مطمئنا سرمایه 
گذاری در اینگونه مناطق دارای ســختی های فراوان 
اســت ولی برای شــیرین کردن کام مردم و حمایت از 
سرمایه گذار کار بسیار بزرگی است که به مردم شریف 
مشــگین شهر تبریک می گویم.مهندس اکبر بهنامجو 

استاندار اردبیل نیز در این مراسم با قدردانی از اقدامات 
شــرکت آب منطقه ای اردبیل در راســتای احداث این 
آبگرم مدرن و جدید خاطرنشــان کرد: با تمام توان از 
ســرمایه گذاری در بخش های گردشگری حمایت می 
کنیم.مهنــدس بهنامجــو ظرفیت آبهای گرم و معدنی 
شهرســتان مشــگین شــهر را بی نظیر توصیف کرد و 
افزود: سرمایه گذاران در این بخش می توانند با خیالی 
راحت و با حمایت های بخش دولتی کارهای بزرگی را در 
مشگین شهر انجام دهند.مهندس عباس جنگی مرنی 
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
اردبیل نیز در این مراســم گفت: احداث مجتمع جدید 
آبگرم معدنی قوتوسویی در شهرستان مشگین شهر با 
صــرف هزینــه ای در حدود ۱۱۰ میلیارد ریال از منابع 
داخلــی شــرکت آب منطقه ای اردبیــل و ارزش بروز 

شــده بیش از ۲۰۰ میلیارد ریال به اتمام رســیده است.
مهنــدس جنگی مرنی افــزود: به دلیل خواص درمانی 
مجتمع آبگرم معدنی قوتورســویی مشگین شهر، این 
آبگرم به عنوان یکی از مراکز مهم با جاذبه های خاص 
گردشــگری، مورد توجه و عامل جذب گردشــگران از 
اقصی نقاط کشور و حتی سایر کشورهای منطقه بوده 
و ســالها به صورت ســنتی و با امکانات کم بهره برداری 
می شــد که با همت و تاش های شــبانه روزی شرکت 
آب منطقه ای استان اردبیل در دو سال اخیر، این آبگرم 
کم نظیر، مدرن ســازی و مجتمع جدیدی بر روی آن 
احداث شــده است.مهندس عباس جنگی مرنی با ابراز 
خرسندی از اتمام عملیات اجرایی احداث آبگرم معدنی 
جدید قوتورســویی و قدردانی از تاشهای مدیریت آب 
های معدنی شرکت اظهار داشت: پروژه احداث مجتمع 
جدید آبگرم قوتورسویی علیرغم وجود مشکات متعدد 
مربوط به مسائل فنی، مالی و اجرایی در شرایط سخت 
کرونایی، صعوبت دسترســی و نیز محدودیتهای فصل 
کاری در منطقــه، بــا همت مضاعف همکاران مدیریت 
آبهــای معدنــی و با همراهی و همدلــی اهالی منطقه 
افتتاح شد و این خطه از استان عزیزمان در دامنه کوه 
همیشــه سرفراز ســبان در شهرستان مشگین شهر، 
شاهد اثرات ارزشمند ناشی از به ثمر نشستن این پروژه 

مهم خواهند بود.

ج عنوان کرد؛ رئیس سازمان سیما و منظر شهری شهرداری کر

ایجاد باند سبز در اراضی لشکر ۱۰ سیدالشهدا
 کرج / مهدی فاح رفیع : رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج از کاشت درختان مثمر در ۴۰۰ هکتار از اراضی لشکر ۱۰ سیدالشهدا خبر 
داد.پیمان بضاعتی پور آخرین وضعیت ایجاد باند سبز و جنگل کاری در اراضی ۱۰ سیدالشهدا را تشریح کرد.وی تأکید کرد: عملیات کاشت درخت در ۴۰۰ هکتار 
از اراضی لشکر ۱۰ سیدالشهدا به جد دنبال می شود.رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج اضافه کرد: به همت سبز بانان این سازمان ۴۰۰ 
هکتار از اراضی ضلع غربی باغســتان )لشــکر ۱۰ سیدالشــهدا( با کاشــت درختان مثمر جنگل کاری شــده است.بضاعتی پور به اهمیت توسعه فضای سبز اشاره کرد و 

گفت: عملیات جنگل کاری در مناطقی از جمله باغستان با جدیت پیگیری می شود.
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کوتاه از استان ها

کوتاه از استان ها

طی مراسمی انجام شد؛
تبادل قرارداد همکاری 

بین دانشگاه علوم 
گیلان و قرارگاه  پزشکی 
خاتم الانبیاء)ص( سپاه

گیــان / گروه اســتان ها: آئین تبادل 
قرارداد همکاری فی مابین دانشگاه علوم 
پزشــکی گیان با قرارگاه خاتم الانبیا 
سپاه با حضور دکتر محمدباقر نوبخت، 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان 
برنامه وبودجه کشــور، سردار علیرضا 
فخاری، معاون هماهنگی کننده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء )ص( سپاه، دکتر 
ارســان زارع، استاندار گیان، سردار 
محمد عبدالله پور، فرمانده سپاه قدس 
گیان، دکتر ارســان سالاری، رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی گیان، مهندس 
کوچکــی نژاد، نماینده مردم رشــت و 
خمام در مجلس شــورای اســامی و 
جمعــی از نمایندگان ادوار و رؤســای 
ســازمان های گیان جهــت احداث 
مرکز آموزشــی و  درمانی ۳۵۰ تخت 
خوابی جایگزین پورسینا رشت و تکمیل 
ســاختمان دانشــکده پزشکی سایت 
لاکان در ســالن اجاس حوزه ریاست 
دانشــگاه علوم پزشکی گیان برگزار 
شــد.با گذشت حدود یک سال از آغاز 
همکاری دانشگاه علوم پزشکی گیان 
با قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا سپاه 
جهت احداث و ازســرگیری پروژه های 
عمرانی دانشگاه علوم پزشکی گیان، 
به زودی نخستین گام اجرای این تفاهم 
مشــترک در استان، عملیاتی می شود.
مرکز آموزشی و درمانی جدید پورسینا 
در محوطــه مرکــز کنونی و با زیربنای 
۳۵ هــزار مترمربع بــا کارفرمایی این 
دانشگاه و پیمانکاری قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا ســپاه در ســه فاز عملیات 
اجرایــی، احــداث خواهد شــد.مرکز 
آموزشــی و درمانی تخصصی پورسینا 
رشت ازجمله بناهای تاریخی در مرکز 
استان گیان است که قدمت آن به حدود 
یک صد سال می رسد.گزارش های دفتر 
فنی دانشــگاه علوم پزشکی گیان نیز 
حکایت از هشــت طبقــه بودن مرکز 
آموزشــی و درمانی جایگزین پورسینا 
رشت دارد و طبق ارزیابی از کم و کیف 
اجــرای پروژه، مبلغ اولیه پیمان بالغ بر 
۵۳۸ میلیــارد و  ۴۲۳ میلیــون تومان 
خواهد بود.همچنین گفته شده قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیا ســپاه، مرکز 
آموزشــی و درمانی جایگزین پورسینا 
رشت را طی مدت ۳۶ ماه احداث خواهد 
کــرد و فاز اجرایــی عملیات احداث از 
مردادماه امسال آغاز خواهد شد.از دیگر 
پروژه هایی که هم زمان با احداث مرکز 
آموزشی و درمانی پورسینا از سر گرفته 
می شود، تکمیل ساختمان نیمه کاره و 
رهاشده دانشــکده پزشکی در سایت 
لاکان است.دانشــکده پزشکی سایت 
لاکان بــا زیربنــای ۲۵ هزار مترمربع و 
مســاحت هفت هزار و ۲۳۰ مترمربع 
در ســایت ۲۰۰ هکتاری لاکان، از ۲۵ 
ســال پیش آغازشــده اما بنا بر دلایلی 
نیمــه کار رهاشــده بود.طبق تفاهم 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا سپاه با 
دانشگاه علوم پزشکی گیان، دانشکده 
چهار طبقه پزشــکی سایت لاکان طی 
مدت سه ســاله بر اســاس مفاد پیمان 
دوجانبه، تکمیل و در اختیار دانشــگاه 
علوم پزشــکی گیان قــرار می گیرد.
دانشــکده پزشــکی لاکان در مقاطع 
دکترای حرفه ای )پزشــکی عمومی(، 
دستیاری تخصصی بالینی، مقطع فوق 
تخصصی، فلوشیپ، کارشناسی ارشد و 

دکترای  PHD فعالیت خواهد کرد.

در نشست تعاملی وزارت نیرو و 
سازمان بسیج مستضعفین کشور 

صورت گرفت؛
 انعقاد تفاهم نامه 

 اجرای رزمایش 

رعایت الگوی مصرف برق
ســردار سیدقاسم قریشی، جانشین 
ســازمان بسیج مستضعفین با اشاره 
به فاصله زیادی که بین میزان تولید 
و نیاز به برق در کشــور وجود دارد 
و از طرفــی، مشــکات اقلیمی کم 
بارشــی، اوج گرمــا و بیماری کرونا، 
گفت: طبق مذاکراتی که بین وزارت 
نیرو و نیروهای بسیج صورت گرفته، 
ضرورت همکاری ســازمان بسیج با 
صنعــت برق و بویژه شــرکت های 
توزیع در اســتان ها و شهرستان ها 
مطرح گردید. وی افزود: در این چند 
هفتــه که نیــاز به تعدیل در مصرف 
بیشــتر اهمیت دارد، باید بگونه ای 
الگــوی مصرف را مدیریت نماییم تا 
از فشــار به مردم کاسته شود. سردار 
قریشــی اظهار کرد: قرار بر این است 
تا بســیج در ســه بخش گفتمانی و 
تبلیغی، ترویــج راهکارهای صرفه 
جویی و اســتفاده از ظرفیت رسانه 
ها بویژه رسانه ملی، ارتباطات چهره 
بــه چهــره، امربه معــروف و نهی از 
منکــر و کنتــرل میدانی در نقاطی 
کــه افزایش مصرف برق وجود دارد، 
نقــش خــود را ایفا کند. وی پیگری 
و متوقــف ســازی فعالیت رمزارزها 
توسط نیروی انتظامی برای مدیریت 
چالش های خاموشــی را اعام نمود 
و افزود: در عین حال بســیج باید با 
آمادگــی بــرای مقابله با موج جدید 
کرونا و تســریع در واکسیناسیون در 
مدیریت مصــرف برق کمک نماید.

ســردار قریشــی با بیان آسیب های 
راهکار تعطیلی صنایع که بیکاری و 
خسارات اقتصادی را به همراه دارد، 
راهکار اطاع رســانی و توجیه مردم 
در رعایــت الگوی مصرف، نظارت و 
کنترل میدانی، خاموش کردن لامپ 
هــای اضافی و اســتفاده ازمولدها و 
دیزل های برق را توصیه نمود وافزود: 
برخــورد قضایی جدی با متخلفان و 
رمزارزها در دســتور کار قرار گرفته 
اســت. در ادامه، حمید عاقمندان، 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان 
اصفهان با ابراز قدردانی از نقش بسیج 
در کمک به وزارت نیرو، اظهار کرد: 
این، اولین بار نیســت که بســیج در 
کنار ما بمنظور تحقق اهداف رعایت 
الگــوی مصرف قرار دارد. وی افزود: 
هر ســاله، بســیج ادارات همراهی و 
کمک های ارزشــمندی با شــرکت 
توزیع برق داشــته است. مدیرعامل 
شــرکت توزیع برق استان اصفهان، 
تولیــد ۸۰۰ مــگاوات تا ۵ کیلو وات 
برق در زمینه انرژی های خورشیدی 
با همکاری بســیج ادارات را اقدامی 
ارزشــمند خوانــد و گفت: بســیج، 
نهادی اســت که بعنوان زبان مردم 
و در کنــار مردم، همچنین در کنار 
مــا، زبان بــرق در مدیریت مصرف 
را متوجــه می شــود و امیدواریم با 
همراهی بتوانیم خدمات بیشــتر به 
مردم بدهیم و مشکات را برای مردم 
به حداقل برسانیم.در خاتمه، تفاهم 
نامه همکاری بین ســازمان بســیج 
استان و شــرکت توزیع برق استان 

اصفهان به امضای طرفین رسید.

7استانها

مشــهد / گروه اســتان ها: قائم مقام تولیت آستان قدس 
رضوی در نشست مدیران عامل گروه عمران و زیر ساخت 
بنیاد بهره وری موقوفات گفت: راهکار پیشــبرد بیش از 
پیش پروژه های عمرانی، انگیزه و تاش جهادی اســت.
مالک رحمتی در این نشست ضمن بررسی و رسیدگی 
به مشکات و دغدغه های مدیران عامل شرکت های گروه 
عمران و زیرساخت بنیاد بهره وری موقوفات آستان قدس 

رضوی، دستورات لازم برای رفع این مشکات و موانع را صادر کرد.وی تاکید 
کرد: برای دســتیابی به اهداف شــعار سال، حرکت تمامی اجزای زیرمجموعه 
بنیاد بهره وری موقوفات بایستی منطبق بر نظام راهبری مطلوب و یک مجموعه 
پاســخگو باشــد و این روحیه حفظ شود.قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی 
ضمــن قدردانــی از اقدامات مجموعه گروه عمران، نســبت به انضباط مالی و 
رعایت دســتورالعمل های صادر شــده توســط این بنیاد نیز تاکید کرد و گفت: 

جنس فعالیت های عمرانی، ماندگار است چراکه آبادانی 
کشــور را به دنبال دارد. محمد دلبری مدیرگروه عمران 
و زیرســاخت بنیاد بهره وری موقوفات نیز بیان کرد: این 
نشســت با رویکرد هم افزایی مدیران عامل گروه عمران 
برگزار شــد تا نســبت به رفع دغدغه های مدیران عامل 
و تســریع تصمیم گیری ها برای پیشرفت پروژه ها، اقدام 
شــود.وی ادامه داد: در این نشست موضوعات مختلفی 
نظیر شرایط اقتصادی پروژه ها، ساختار سازمانی و مسائل مربوط به بازار سرمایه 
و حضور شــرکت ها در این حوزه مورد بحث و بررســی قرار گرفت.مدیرگروه 
عمران و زیرساخت بنیاد بهره وری موقوفات با تاکید بر اهمیت کار تیمی برای 
دستیابی به نتایج مورد انتظار گفت: در رویکرد جدید مدیران ارشد، با اعتماد 
بیشتر به شرکت های زیر مجموعه گروه عمران، اعتماد به نفس همکاران برای 

در پیشبرد فعالیت ها نیز بیشتر شده است.

قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی:

راهکار پیشبرد پروژه های عمرانی، انگیزه و تلاش جهادی است

خبر ویژه

شهردار اردبیل:

سرانه ورزشی شهروندان اردبیل افزایش می یابد
اردبیل / گروه اســتان ها: دکتر لطف 
اللهیان شــهردار کانشــهر اردبیل و 
معاونین شــهرداری با انوشــیروانی 
مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان و 
هیئت همراه برای تعیین تکلیف زمین 
های شــهری با کاربری ورزشی جهت 
افزایش ســرانه ورزشی شهروندان به 
گفتگو پرداختند.شــهردار اردبیل در 
پایان جلســه با مســئولان اداره کل 
ورزش و جوانــان اســتان گفــت : با 
همکاری و هماهنگی اداره کل ورزش و 
جوانان استان و در راستای برنامه های 
گام دوم توســعه شــهر اردبیل تاش 
میکنیــم تا ضمن تعیین تکلیف زمین 
های شهری با کاربری ورزشی و ایجاد 
مراکز و امکانات ورزشی بیشتر ، سرانه 
ورزشی شهروندان اردبیلی را افزایش 
دهیم. لطف اللهیان افزود : از شاخص 
های مهم توسعه ؛ ایجاد نشاط و شادابی 
در جامعه اســت و قطعاً ورزش عامل 
مهمی برای تحقق این امر خواهد بود ، 
بنابراین شهرداری تاش دارد تا با نیل 
به ایــن مقصود ، نیروی محرکه برای 
توسعه شهری را افزایش دهد .شهردار 
اردبیل خاطرنشان کرد : حتی از زاویه 

امــور دینی هم تاکیدات بســیاری بر 
انجام ورزش شــده و در فرمایشــات 
مقــام معظــم رهبری هــم اهمیت 
ورزش مشــهود است به همین جهت 
شــهرداری اردبیل از چند ســال قبل 
برنامــه های ویژه ای در این خصوص 
تدارک دیده و تا کنون نیز پروژه های 
شــاخصی در این زمینــه انجام داده 
است . گفتنی است شهرداری اردبیل 
طی چند ســال گذشــته با استفاده از 
ظرفیت های دریاچه بزرگ شورابیل 
و ایجاد امکاناتی مانند رینگ اول مسیر 
سامت ، مخصوص ورزش پیاده روی و 
مسیر ویژه دوچرخه سواری و اسکیت 

به طول بیش از ۷ کیلومتر؛ ) که سال 
گذشــته و در پنجمیــن دوره جایزه 
جهانی خشــت طایی موفق به کسب 
مقام دوم برترین پروژه شهری شد ( ، 
ایجاد رینگ دوم مسیر سامت و مسیر 
دوچرخه ســواری به طول بیش از ۱۶ 
کیلومتر ) که در مراحل پایانی کار است 
( و امضــای تفاهم نامه با فدراســیون 
هــای ورزش های همگانی ، قایقرانی 
و کشــتی ، برای پیشبرد امور ورزشی 
در اردبیل ؛ اقدامات قابل توجهی انجام 
داده است .از دیگر اقدامات شهرداری 
اردبیل در ســال های اخیر میتوان به 
ایجاد پیاده راه شــهیدگاه ، پیاده راه 

بســیج و پیاده راه اســفریس ) عالی 
قاپو ( اشــاره کرد که در کنار امکانات 
تفریحی و ورزشی مجموعه شورابیل ؛ 
این روزها مورد توجه و اقبال مردم واقع 
شــده و شهروندان اردبیلی با استفاده 
از ایــن امکانات ، اوقات خوشــی را به 
همراه خانواده در ایام گرم تابســتان 
تجربــه می کنند .همچنین ســاخت 
ســالن سرپوشیده ورزشی با همکاری 
بخــش خصوصی ، ایجاد زمین چمن 
مصنوعی و امکانات ورزشــی در پارک 
ها و فضاهای سبز مناطق کم برخوردار 
شــهر ، اجــرای همایش پنجشــنبه 
های ورزشــی محــات با برنامه های 
متنــوع ورزشــی و همایش دوچرخه 
ســواری بانوان با عنوان ســه شــنبه 
های بدون خــودرو ، تدوین و اجرای 
منظم برنامه های ورزشــی سالانه در 
ســازمان فرهنگی ورزشی اجتماعی 
شهرداری و نیز حمایت از رشته های 
ورزشی تحت پوشش از اقدامات مهم 
شــهرداری اردبیل در سال های اخیر 
بــوده که بنا به اذعان متخصصان امور 
ورزشــی ؛ نتایج بســیار مثبتی در پی 

داشته است .

 نائب رئیس کانون شرکت های حمل و نقل کشور خبر داد؛ 

کامیون، در موعد مقرر  اجرای قرارداد بیمه تکمیلی رانندگان 
مرکزی / حامد نوروزی 

نائب رئیس کانون شرکت های حمل و نقل کشور، 
گفــت: انعقاد قرارداد جدید بیــش از یک میلیون 
راننــده کامیــون و خانواده های آنها در موعد مقرر 
انجام می شود.رستمی گفت: قرارداد بیمه تکمیلی 
راننــدگان کامیون در موعد مقرر انجام می شــود.

رضا رســتمی با اشــاره به اقدامات انجام شده برای 
تمدیــد قرار داد بیمه تکمیلــی رانندگان کامیون 
اظهار کرد: بر اســاس برنامه ریزی انجام شــده در 
ســال گذشته تا ۱۵ مردادماه ۱۴۰۰ قرار داد بیمه 
تکمیلی رانندگان پابرجاســت و افراد می توانند از 
مزایایی آن اســتفاده کنند.وی گفت: برای قرارداد 
جدید با تعدادی از شــرکت های بیمه ای رایزنی ها 
انجام شده و جلساتی را برگزار کردیم و باید براساس 
قانون مناقصه آن برگزار شــود.نائب رئیس کانون 
شرکت های حمل و نقل کشور با اعام اینکه در سال 
جاری بنا داریم پوشش های بیمه تکمیلی رانندگان 
را ارتقاء دهیم، افزود: بر اساس رایزنی اولیه حدود 

۵۰ تــا ۱۰۰ خدمات بهبود پیدا می کند.رســتمی 
اضافه کرد: در قرار داد انجام شده سال گذشته که 
روند آن همچنان ادامه دارد یک میلیون ۱۲۰ هزار 
راننده کامیون به همراه خانواده های آنها زیرپوشش 
بیمه تکمیلی قرار دارند.وی درباره افزایش خدمات 
بیمه ای رانندگان کامیون،گفت: حمایت های بیمه 
عمر در شــرایط عــادی و حادثه حدود ۵۰ درصد 
افزایــش یافته و در بحث هزینه های بیمارســتانی 
و پاراکلینکــی هــم با افزایش ۵۰ تا ۸۰ درصدی را 

در دســتور کار داریم.رستمی با اعام اینکه تاش 
ما این اســت که تا پنجم مرداد قرار داد با بیمه ها 
منعقد شــود،افزود: ادامــه بیمه تکمیلی رانندگان 
پس از اتمام بیمه قبلی براساس روال قانونی انجام 
می شــود.وی درباره نحوه ثبت نام و مراجعه، گفت: 
رانندگانی که در گذشــته در لیســت بیمه ای قرار 
داشــتند به صورت سیســتمی در پروسه دریافت 
خدمات بیمه تکیملی قرار می گیرند و اطاعات افراد 
جدید الورود هم در اختیار شــرکت  بیمه ای طرف 
قرار داد گذشته شده و به اطاع رانندگان متقاضی 
از طریق سایت های اطاع رسانی مرتبط با رانندگان 
قرار می گیرد.نائب رئیس کانون شرکت های حمل 
و نقــل کشــور در ارتباط با بحث انتقــال بار بندر 
امــام خمینی)ره(، اظهار کرد: روزانه بین دو هزار و 
۴۰۰ تا ۲ هزار ۸۰۰ دستگاه بین استان ها بارگیری 
می شود و با هماهنگی های انجام با سازمان راهداری 
همه شرکت های استان ها مکلف شدند که کامیون 

اعزام کنند.
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پیش بینی گاردین:
کن   بهترین بازیگر مرد 
»امیر جدیدی« است

 بنابــر پیش بینی گاردین از 
برندگان جشنواره کن، امیر 
جدیــدی برای بازی در فیلم 
»قهرمــان« شــانس اصلی 
کسب جایزه بهترین بازیگر 
مرد این رویداد ســینمایی 
است.»پیتر بردشاو« منتقد 
ارشــد سینمایی گاردین در 
حالی برندگان بخش مسابقه 
اصلی جشــنواره کن را پیش 
بینی کــرده که کمتر از ۱۲ 
ســاعت دیگر، هیأت داوران 
ایــن رویداد ســینمایی به 
ریاست »اسپایک لی« برنده 
نخــل طا و دیگر جوایز این 
رویداد سینمایی طی مراسم 
اختتامیــه در ســالن لومیر 

معرفی خواهند کرد.
بر اساس این پیش بینی، امیر 
جدیــدی برای بازی در فیلم 
»قهرمان« شــانس نخست 
کسب جایزه بهترین بازیگر 
مرد کن اســت. جایزه ای که 
در ســال ۲۰۱۶ نیز شهاب 
حســینی برای بازی در فیلم 
»فروشــنده« دیگر ساخته 
اصغر فرهادی کســب کرده 
بــود و در صورت تحقق این 
پیش بینی، جدیدی دومین 
بازیگــر ایرانی خواهد بود که 
جایزه معتبر بهترین بازیگر 
مرد جشنواره کن را دریافت 

خواهد کرد.
اصغر فرهــادی پیش از این 
نیــز ثابت کرده که بازیگران 
فیلم هایش شــانس زیادی 
بــرای کســب جوایــز مهم 
ســینمایی دارنــد. فیلــم 
»جدایی نادر از ســیمین« 
ســاخته موفــق فرهــادی 
در عرصــه بین المللــی در 
نخســتین نمایــش جهانی 
خــود در جشــنواره برلین 
سال ۲۰۱۱، عاوه بر دریافت 
جایزه خرس طای بهترین 
فیلم توانســت جایزه خرس 
نقره ای را برای تیم بازیگران 
مــرد و زن خود نیز دریافت 

کند.
بــه  »گذشــته«  فیلــم 
نویســندگی و کارگردانــی 
فرهادی که در ســال ۲۰۱۳ 
در کن رونمایی شد نیز جایزه 
بهترین بازیگــر زن را برای 
»برنیس بژو« فرانســوی به 
ارمغان آورد.»پیتر بردشاو« 
که با دادن ســه ســتاره به 
فیلم »قهرمــان«، بازخورد 
متوســطی به فیلم فرهادی 
داشته، بر اساس پیش بینی 
خود فیلم ژاپنی »ماشین من 
را بران« ســاخته »ریوسوکو 
برنــده  را  هاماگوچــی« 
 نخــل طــای بهترین فیلم 

پیش بینی می کند.

فرهنگ و هنر

 قبل و پس از تزریق 

کسن مواد غذایی   وا

ضد التهاب بخورید
 رعایــت طولانی مدت یک رژیم 
غذایی ســالم، پاسخ ایمنی بدن 
را بهبود می بخشد و به ما کمک 
می کند تا عاوه بر مبارزه بهتر با 
عفونت ها، پاسخ ایمنی قوی تری 
به واکسیناسیون داشته باشیم.

مصــرف بیشــتر غذاهای تازه و 
طبیعی مانند میوه ها، سبزی ها، 
ماهــی های چرب، آجیل و مغز 
دانه ها به کارکرد بهتر سیســتم 
ایمنی کمک می کند زیرا التهاب 

کمتری در بدن ایجاد می کند.
اضافه کردن چاشنی هایی مثل 
زنجبیل، نعناع فلفلی، دارچین، 
فلفل، زرد چوبه، ســیر و پیاز در 
تهیــه غذا به دلیل خاصیت ضد 

التهابی توصیه می شود.
زردچوبه را می توان به چای نیز 
اضافه کرد همچنین ماهی نوعی 
غذای ضد التهاب محســوب می 
شــود و ماهی های چرب مانند 
ماهی آزاد، ساردین، شاه ماهی، 
قزل آلا، کپور و روغن کبد ماهی 
بیشترین امگا ۳ را بعنوان عامل 

ضد التهابی دارند.
آجیــل و انــوع مغزها و دانه ها ( 
بادام، گردو، پســته، فندق، بادام 
زمینی و کنجد)، روغن کنجد و 
روغــن زیتون نیز از مواد غذایی 
ضد التهاب محسوب می شوند.

بطــور کلــی مصــرف روزانه 
۳-۵ واحــد از گروه ســبزی ها 
و ۲-۴ واحــد از گــروه میوه ها، 
آنتی اکســیدان ها شامل روی، 
 C و ویتامین A سلنیم، ویتامین
را که برای عملکرد بهتر سیستم 
ایمنی لازم هستند را تامین می 

کند.
ســبزی،  کافــی  مصــرف 
ســالاد و میوه قبــل و پس از 
واکسیناسیون همراه با وعده 
های غذایی و در میان وعده ها 

توصیه می شود.
مصــرف روزانــه مقادیر کافی 
از منابــع غذایــی پروتئیــن و 
جایگزین های آن شــامل انواع 
حبوبات، تخم مرغ، انواع گوشت 
بویــژه گوشــت ســفید (مرغ، 
ماهی) نیز برای عملکرد طبیعی 
سیســتم ایمنی بدن توصیه می 
شود.ویتامین D تنها ویتامینی 
اســت که به مقدار لازم از منابع 
غذایی تامین نمی شود و براساس 
وزارت  هــای  دســتورالعمل 
بهداشــت، لازم است ماهانه یک 
عدد مکمل ۵۰ هزارواحدی برای 
تقویت سیستم ایمنی بدن (جز 
در مــادران باردار که دوز روزانه 
دریافــت  واحــدی   ۱۰۰۰ 

می کنند( مصرف شود .

سلامت

یک متخصص بیماری های مغز و اعصاب گفت: فراموشی در حافظه نزدیک، 
معمولاً اولین عامت آلزایمر اســت که در ابتدا می تواند جزئی و نامشــخص 
باشــد.محمدرضا معتمد اظهار کرد: بیماری آلزایمر معمولا بعد از ۶۵ ســالگی 
شــروع می شــود، هر چقدر سن بالاتر می رود میزان شیوع آن بیشتر می شود. 
بیماری آلزایمر یکی از موارد بیماری زوال عقل است.او با اشاره به اینکه زوال، 
تحلیل تدریجی قوای عقل است، بیان کرد: بیماری آلزایمر سبب از بین رفتن 
موقعیت اجتماعی و کارایی شــخص می شــود لذا عوامل مختلفی از جمله 
مسمومیت با سرب، کمبود برخی از مواد مانند ویتامین B ۱۲، پرکاری یا کم 
کاری تیروئید، دیابت و برخی از عفونت ها می تواند سبب زوال عقل شود. باید 

پیامد های منفی بیماری آلزایمر را درک کنیم؛ زیرا این بیماری افراد را از شرکت 
در فعالیت های اجتماعی و خانوادگی باز می دارد.معتمد گفت: فراموشــی در 
حافظه نزدیک، معمولاً اولین عامت آلزایمر است که در ابتدا می تواند جزئی 
و نامشــخص باشــد.این متخصص بیماری های مغز و اعصاب با تاکید براینکه 
هیچ وقت برای پیشگیری از آلزایمر دیر نیست، تصریح کرد: برای پیشگیری 
از آلزایمر مردم باید در هر ســنی که هســتند برنامه هایی داشــته باشند که با 
آن ها بتوانند مغز خود را فعال نگه دارند همچنین لازم است که سبک زندگی 
خود را به سمت استفاده از سبزیجات و روغن های غیراشباع، گوشت سفید و 

حذف شیرینی تغییر دهند. 

فراموشی لحظه ای، اولین علامت آلزایمر است

دریچه علم

با برند پوکو آشنا شوید؛ 

همکار رقیب گونه شیائومی
تنها چند ســال پیش بود کــه نام تولیدکننده ای 
ناشــناخته در بازار تلفن های هوشــمند به گوش 
رسید؛ شیائومی. یک تولیدکننده چینی که بخش 
عظیمــی از تمرکزش را روی توســعه محصولات 
ارزان قیمت در بازار چین قرار داده بود. اما مشخص 
بود که شــیائومی می خواهد مســیری به ســمت 
بازارهــای جهانــی پیدا کند و همین اتفاق هم رخ 
داد. آن هــا پــس از تصاحب بخش قابل توجهی از 
بازار تلفن های هوشمند در چین به سمت تصاحب 
بازارهای جهانی قدم برداشــتند و خیلی ســریع 
موفق شــدند. حالا شــیائومی پس از سامسونگ و 
اپل پرفروش ترین تولیدکننده تلفن های هوشمند 

در سراسر جهان است.
امــا شــیائومی دســت از تــاش نکشــید. آن ها که 
می خواســتند تنــوع بی نظیری بــرای کاربران ایجاد 
کنند، مدتی پیش از یک زیرمجموعه جدید رونمایی 
کردنــد. برنــدی نوظهور به نام پوکو که اگرچه در ابتدا 
محصولاتــش را به عنــوان مجموعه ای از محصولات 
شیائومی معرفی می کرد اما در نهایت به زیرمجموعه ای 

مستقل شد.
که از دل شیائومی متولد شد داستان برندی 

شــیائومی در مســیر توسعه بیشــتر محصولات 

متنوع در آگوســت ۲۰۱۸ از تلفن هوشــمندی 
بــه نــام Pocophone F۱ رونمایی کرد. این تلفن 
هوشمند به دلیل زبان طراحی متفاوتی که با سایر 
محصولات شــیائومی داشت به شدت مورد توجه 
قرار گرفت. بنابراین شــیائومی تصمیم گرفت در 
ســال های ۲۰۱۹ و ۲۰۲۰ محصولات مستقلی از 
برند پوکو به بازار عرضه کند. آن ها در ســه ســال 
گذشته ۱۳ تلفن هوشمند معرفی کرده اند. اگرچه 
تعــدادی از اولیــن محصولات پوکــو در حقیقت 
محصولاتی از شــیائومی بودند که در پوســتینی 
جدید معرفی می شــدند اما پوکو در چند ماه اخیر 

محصولات مستقلی تولید کرده است.
پوکو چهار ســری برای محصولات خود در نظر گرفته 

اســت؛ سری C که جدیدترین سری محصولات پوکو 
لقــب می گیرد، محصولات پایین رده این تولیدکننده 

را شامل می شود.
استقلال از شیائومی

پــس از آن کــه پوکــو در بازار هند موفق ظاهر شــد، 
زمزمه هایی پیرامون خریداری آن توسط شرکت های 
هندی مطرح شــد. این زمزمه ها در ســال ۲۰۲۰ به 
واقعیت تبدیل شــدند و پوکو با اســتقال از شیائومی 
به یک برند مســتقل تبدیل شــد. اگرچه امروز پوکو 
توســط افراد هندی مدیریت می شــود اما این شرکت 
هرگــز انتقــال همه اجزای خود به هند را تایید نکرده 
اســت. به عبارت دیگر، محصولات پوکو همچنان در 
چین تولید می شوند اما از آن جایی که بازار هدف خود 
را هند تعیین کرده اند با مجموعه ای از نیروهای انسانی 

هندی هم در ارتباط هستند.
که در بازار ایران وجود دارند همه محصولات پوکو 

اگرچــه پوکــو برند نوظهــوری به نظر می رســد اما 
خوشبختانه تعداد قابل توجهی از محصولات این برند 
جذاب در بازار ایران وجود دارند. تفاوتی نمی کند چه 
میزان بودجه در اختیار داشته باشی. پوکو با محصولات 
میان رده، بالارده و پرچمدار مجموعه ای گســترده از 

بهترین انتخاب ها را در برابر شما قرار می دهد. 

کارتون 

 خیابان خوابی
  در ارمنستان

 بخاطر واکسن!
روند کند 

واکسیناسیون در 
کشور و انتشار 

تصاویری از خیابان 
خوابی مسافران 

ایرانی در ارمنستان 
برای تزریق واکسن 

کرونا، سوژه کارتونی 
از مهدی عزیزی در 

خبرآنلاین شد.

فناوری 


